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Osmá etapa obnovy městského opevnění, oprava hradeb v Komenského sadech, byla dokončena. Celkové náklady 
činí 2,4 mil. Kč, realizátorem byla společnost TK Vision.  Na akci město získalo dotaci 700 tis. Kč od Ministerstva 
kultury ČR z Programu regenerace městských památkových rezervací a zón a 360 tis. Kč od Olomouckého kraje z do-
tačního titulu Obnova kulturních památek.
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INFORMACE ZE ZASTUPITELSTVA MĚSTA

Dotace města v oblasti památkové péče se budou od příštího roku 
řídit novými zásadami. Vlastníci v městské památkové rezervaci 
mohou žádat na obnovu viditelných částí svých objektů, jako jsou 
obnovy fasád, opravy či výměny oken a dveří, opravy a výměny 
střešní krytiny nebo osazení vkusných reklamních štítů a poutačů. 
Výše dotace nově činí až 150.000 Kč (max. 50 % nákladů), přičemž 
obnovu objektů je v odůvodnitelných případech možné etapizovat 
do více let a žádat dotaci na jednotlivé etapy obnovy. Město Lipník 
nad Bečvou chce skrze tento dotační titul přispět ke zvelebování 
naší městské památkové rezervace a podporovat vlastníky objektů 
v jejich mnohdy velmi náročné obnově. 

Pořízením nové plastiky zastupitelé rozšířili městskou sbírku 
uměleckých kovářských děl. Dlouhodobě vypůjčenou plastiku 
Příboj umístěnou v zámeckém parku město odkoupí od její maji-
telky, Christine Habermann, za částku 351 tis. Kč. Autorem díla je 
Alfred Habermann, spoluzakladatel každoročního mezinárodní-
ho setkání uměleckých kovářů Hefaiston.

Nově přijatá obecně závazná vyhláška o místním poplatku za 
obecní systém odpadového hospodářství stanovuje výši poplat-
ku za občana pro rok 2025 na 960 Kč. Celkové náklady na odpa-
dové hospodářství se pohybují kolem 17,5 mil. Kč. Částečně jsou 
hrazeny prodejem odpadových surovin a příjmem od společnos-
ti EKO-KOM (cca z 20 %) a poplatkem od občanů (cca 40 %). 
Zbylých 40 % nákladů je dokrýváno z rozpočtu města. Značný 
podíl na růstu nákladů odpadového hospodářství mají rostoucí 
poplatky za likvidaci odpadů. V příštím roce bude poplatek za 
uložení tuny směsného komunálního odpadu na skládku 1.779 Kč. 
K této částce je pak nutno ještě přičíst odpadovou daň, která je ve 
výši 500 Kč na tunu do limitu 160 kg odpadu na občana a 1.250 Kč 
za tunu odpadu nad tuto hranici. Z těchto čísel je zjevné, že cesta, 
kterou jsme se (spolu s dalšími městy v kraji) vydali s cílem vybu-
dovat vysoce účinnou dotřiďovací linku na plasty a směsné komu-
nální odpady, je správná. Díky ní již odpad neskončí na skládce, ale 
část z něj bude znovu materiálově využita a část skončí jako energe-
tická surovina pro výrobu tepla. Aktuálně probíhá poměrně složité 
výběrové řízení na dodavatele této linky. Její uvedení do provozu je 
naplánováno na konec roku 2026.

Zastupitelé také schválili uvolnění více než 50 mil. Kč na inves-
tiční akce, které budou spuštěny začátkem příštího roku. Předně 
jde o vybudování cyklostezky do Dolního Újezda s odbočkou do 
Trnávky. Trasa cyklostezky povede od Tyršovy ulice tzv. Veselským 
chodníkem k železniční trati, následně podél železnice ke třem 
mostům, odkud povede až k zemědělskému družstvu v Dolním 
Újezdě. Odbočka do Trnávky vyústí u vjezdu do této místní části na 
staré olomoucké cestě. Celková délka stavby nové cyklostezky je 
zhruba 3,1 km, přičemž 85 % nákladů pokryje dotace z 66. výzvy 
IROP – Infrastruktura pro cyklistickou dopravu ITI.

V jarních měsících bude zahájena také stavba nového multi-
funkčního hřiště v Podhoří. Hřiště o rozměrech 34 x 17 m s po-
vrchem z vodopropustného, jednovrstvého, odpruženého tartanu 
a sportovním vybavením pro malou kopanou, volejbal, nohejbal, 
basketbal a florbal vznikne v blízkosti stávajícího volejbalového 
a dětského hřiště. Součástí stavby bude také osvětlení a skladovací 
buňka pro potřeby podhorských sportovců.

Dále bude v příštím roce pokračovat projektová příprava na od-
kanalizování místní části Loučka. Zastupitelé uvolnili 3,8 mil. Kč 
na zpracování dokumentace pro stavební povolení a pro provádě-
ní stavby. Navržené řešení tvoří dvě hlavní kanalizační stoky s dal-
šími odbočkami, které ústí do čerpací stanice jižně pod Loučkou, 
odkud povede kanalizační výtlak až do Bohuslávské ulice, kde se 
napojí na stávající kanalizační síť.

Zastupitelé také schválili finanční prostředky na opravu fasády 
kaple sv. Petra na hřbitově, která slouží jako smuteční obřadní 
síň. Fasáda jeví známky značného poškození především ze severní 
strany, nicméně zpuchřelá je téměř po celém svém obvodu. Na je-
jí opravu budeme žádat finanční prostředky také z Olomouckého 
kraje a Ministerstva kultury.

Téměř 6,5 mil. Kč bude stát nová střecha na budově střediska 
volného času, kterou vážně poškodila vichřice během letošních 
zářijových povodní. Statika střechy byla poškozena takovým způ-
sobem, že její oprava není možná a musí být vybudována zcela no-
vá. Pokud vydrží dobré počasí, její stavba by měla proběhnout ješ-
tě do konce letošního roku.

 Ondřej Vlček, místostarosta města

V úterý 29. října proběhlo 13. jednání zastupitelstva města. Zastupitelé schválili nové zásady pro poskytování dotací na regenera-
ci objektů v městské památkové rezervaci, odkoupení kované plastiky Příboj, obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za 
obecní systém odpadového hospodářství a finance na první investice v příštím roce.

NA TĚLOCVIČNĚ ZÁKLADNÍ ŠKOLY V HRANICKÉ ULICI BYLO 
ZAHÁJENO ODSTRAŇOVÁNÍ ŽIVELNÝCH ŠKOD, REKONSTRUKCE 

STŘECHY NA PAVILONU SVČ ZAČNE 11. LISTOPADU
Pilný stavební ruch zavládl ve školní tělocvičně Základní a mateř-
ské školy Hranická, kde silný vítr o víkendu 14.–15. září odnesl část 
střechy a následně došlo k zatečení do objektu a výraznému poško-
zení parketové palubovky. V současné době již dělníci provádějí 
opravu nejen poškozené střechy, ale i parket a tepelné izolace objek-
tu. Rozsah prací je poměrně značný, takže po celou zimu nebude 
možné tělocvičnu využívat. Pomocnou ruku naštěstí podala místní 
vojenská posádka, v jejíž sportovní hale bude od 1. listopadu pro-
bíhat výuka tělesné výchovy všech devíti ročníků základní školy. 
O dalším osudu tělocvičny bude rozhodovat zastupitelstvo města.

Výrazné škody způsobil vítr také na budově Střediska volného 
času Lipník n. B. v Komenského sadech. Na základě doporučení 
statika se ve velmi krátké době podařilo zpracovat projektovou 
dokumentaci na výstavbu kompletně nové střechy na budově, 
a také zajistit zhotovitele zakázky. Práce budou zahájeny 11. listo-
padu, a pokud bude stavařům přát počasí, nová střecha by mohla 
být hotová do konce roku.  

Eduard Rýček, vedoucí Odboru školství a kultury
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REKONSTRUKCE ŠKOLNÍ KUCHYNĚ
NA ZŠ OSECKÁ 315 PŘINESE MODERNÍ PROSTORY

A CHUTNĚJŠÍ OBĚDY
Od začátku listopadu se rozběhne dlouho očekávaná rekonstrukce školní kuchyně na ZŠ Osecká 315, která přinese díky mo-
dernímu vybavení energetickou úsporu a také umožní připravovat ještě chutnější a zdravější obědy.

Pět měsíců trvající rekonstrukce přinese školní kuchyni zcela 
nový vzhled a uspořádání. Zmodernizujeme technologické vyba-
vení, které nám umožní efektivněji zpracovávat potraviny a při-
pravovat pestrou nabídku jídel. Součástí rekonstrukce bude také 
úprava prostor pro kuchařky, aby se mohly v práci cítit pohodlně-
ji a lépe se jim pracovalo.

Během rekonstrukce bude zajištěno stravování pro všechny 
stávající strávníky školního stravování. Obědy budou dováže-
ny do restaurace Nadsklepí, kde na ně žáci budou docházet. Pro 

starší žáky bude umožněno stravování ve školní jídelně v ulici 
Souhradní. Zajištěno bude i běžné stravování studentů gymnázia 
a dětí z mateřských škol. Všichni dotčení budou individuálně se-
známeni s principy náhradního stravování.

Bohužel nejsme schopni zajistit stravování pro externí stráv-
níky. Pro ně bude jídelna po dobu rekonstrukce uzavřena. Děku-
jeme za pochopení. Věříme, že rekonstrukce školní kuchyně 
přinese nejen zlepšení kvality stravování, ale také zvýší atrak-
tivitu naší školy. Lukáš Rejzek, ředitel školy

V pátek 25. října se před budovou radnice uskutečnil pietní akt položení věnců k pa-
mětní desce prezidentů Tomáše Garrigue Masaryka a Edvarda Beneše.

Vedle představitelů městské samosprávy starosty města Miloslava Přikryla a místosta-
rosty města Ondřeje Vlčka se pietního aktu zúčastnili také zástupci lipenské vojenské 
posádky a Československé obce legionářské. Pietní akt se konal u příležitosti 106. výro-
čí vzniku samostatného československého státu.

Eduard Rýček, vedoucí Odboru školství a kultury

PIETNÍ AKT KE 106. VÝROČÍ 
VZNIKU SAMOSTATNÉHO 

ČESKOSLOVENSKÉHO STÁTU

POZVÁNKA 
NA SLAVNOSTNÍ 

PIETNÍ AKT 
KE DNI VÁLEČNÝCH 

VETERÁNŮ
V pondělí 11. listopadu v 11 hodin 
se na městském hřbitově u Památ-
níku obětem válek uskuteční Slav-
nostní pietní akt ke Dni válečných 
veteránů a obětí válek.

Pietní akce je tradičně pořádána míst-
ní vojenskou posádkou za účasti před-
stavitelů města a stala se již pravi-
delnou součástí oslav Dne válečných 
veteránů, který se slaví celosvětově 
11. listopadu u příležitosti konce prv-
ní světové války. Symbolem tohoto 
svátku se staly květy vlčího máku, 
které pokrývaly hroby vojáků pad-
lých na západní frontě.

Československá obec legionářská 
tradičně uctívá památku padlých 
vojáků na městském hřbitově v ne-
děli 10. listopadu v 16 hodin.

Pořadatelé srdečně zvou válečné 
veterány a širokou veřejnost.

ZNOVUOTEVŘENÍ 
STANICE TECHNICKÉ 

KONTROLY
Informujeme občany, že stanice technic-
ké kontroly v Lipníku n. B. v ulici Na Ze-
lince je od 22. října v plném provozu.
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ZAČALA REVITALIZACE AUTOBUSOVÉHO NÁDRAŽÍ, 
NÁHRADNÍ STANOVIŠTĚ JSOU V NEFFOVĚ ULICI

Mění se koncept dopravní obslužnosti, kdy 
dochází k modernizaci a revitalizaci stáva-
jícího autobusového nádraží. Místo sou-
časného společného vjezdu a výjezdu z au-
tobusového nádraží bude samostatný vjezd 
a výjezd. Část stávajícího přestřešení nástu-
pišť bude v rámci úpravy demontována, část 
bude opravena. Předmětem stavebních pra-
cí bude i výstavba nové výpravní budovy. 
Dále bude realizováno nové veřejné osvět-
lení, informační systém, mobiliář vč. uza-
mykatelných boxů na jízdní kola a výsadba 
zeleně.

Upozorňujeme řidiče, že z důvodu pře-
sunutí náhradní autobusové dopravy z au-

V pondělí 21. října byly zahájeny práce na akci Revitalizace autobusového nádraží v Lipníku nad Bečvou. Dodavatelem této 
stavební akce je NAVLÁČIL stavební firma, s. r. o. a doba realizace potrvá cca 16 měsíců. 

 

 

 

 

 

Lipník n. Bečvou aut.st. 
Stanoviště Směr Linka 

2 město Lipník, Nové Dvory, Týn nad 
Bečvou, Lhota, Pavlovice u Př., Přerov 920522, 920524 

3 Lipník žel.st. 920517, 920519, 920520, 920521, 
920522, 920524, 920944 

4 Opava, Hranice, Jezernice, Podhoří, 
Bohuslávky 920520, 920521, 920930 

5 Bohuslávky, Dolní Újezd, Osek n. B., 
Veselíčko, Lazníky, Loučka, Slavkov 920517, 920519 

6 Soběchleby, Bystřice p. Host., Přerov 
přes Radslavice 920518, 920930, 920944 

7 Olomouc, Velký Újezd, Hranice 890345, 891345 
   

Nově odjezd linek 890345, 891345 obousměrně ze stanoviště č. 7. 
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ulici je svedena do levého jízdního pruhu 
a pravý jízdní pruh je využíván pro nástup 
a výstup z autobusu.

tobusového nádraží na ulici Neffovu, je po 
dobu výstavby uzavřen vjezd z této ulice 
do Hrnčířské ulice. Doprava skrz Neffovu 

Žádáme řidiče, aby dodržovali pře-
chodné vodorovné značení žluté barvy 
a svislé přechodné dopravní značky a ne-
vjížděli do vyhrazeného jízdního pruhu 
pro autobusy. Parkovací plocha a přechod 
pro chodce v Neffově ulici se dočasně ruší. 

Dále v souvislosti s touto stavební akcí 
platí v Komenského sadech od kostela smě-
rem ke hřbitovu zákaz zastavení, protože 
tato plocha je využívána jako odstávka pro 
autobusy.

Upozorňujeme řidiče i na možný výjezd 
hasičů z Bohuslávské ulice, dbejte zvýšené 
opatrnosti při průjezdu ulicemi Komen-
ského sady a Neffova. Děkujeme za pocho-
pení a trpělivost.

Renata Pechová, 
Odbor regionálního rozvoje
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Stávající staré, poškozené koule se sodíkovými výbojkami vyměnili pracovníci technic-
kých služeb za moderní typ LED svítidel s nižší spotřebou elektrické energie. Nové svíti-
dlo TRAPP v černé matové barvě má příkon 40 W a teplotu barevného spektra 2700 K – 
teplá bílá. Životnost tohoto světla se uvádí 100 000 hodin, 93% účinnost a jeho světelný 
tok směřuje oproti stávajícím svítidlům pouze dolů, můžeme tedy říci, že je šetrné k život-
nímu prostředí i z tohoto pohledu. Po první etapě předpokládáme v příštím roce pokra-
čovat s výměnou všech zbývajících svítidel ve tvaru koule za tyto nová LED světla. 

Václav Zatloukal, 
ředitel Technických služeb Lipník nad Bečvou, p. o.

Město Lipník nad Bečvou již po mnoho let pořádá tradiční setkání představitelů samosprávy s oslavenci, kteří v daném roce 
oslavili či oslaví životní jubileum 75 let.

Letošní setkání se uskutečnilo 22. října v prostorách kulturního 
domu Echo. Téměř čtyři desítky jubilantů pozdravil starosta 
města Miloslav Přikryl, který všem poděkoval a popřál pevné 
zdraví do dalších let. Příjemné říjnové odpoledne pak pokračo-

valo za hudebního doprovodu manželů Stojanových až do večer-
ních hodin. Jako drobnou pozornost města si jubilanti odnesli 
kalendář města Lipníka nad Bečvou na rok 2025.

Eduard Rýček, vedoucí Odboru školství a kultury

Sál zámecké Konírny ožil v pátek 4. října 
přítomností nejmenších občanů města.

Při letos v pořadí třetím slavnostním Vítá-
ní občánků se do městské kroniky zapsa-
lo celkem 10 nových občánků – 6 děvčat 
a 4 chlapci. Miminka pohoupala v dřevěné 
kolébce lipová víla Tilinka, starosta Milo-
slav Přikryl předal rodičům krásné kytice, 
věcný dar a pamětní list. 

TAKÉ SE VÁM NARODILO DĚŤÁTKO 
A RÁDI BYSTE JEJ SLAVNOSTNĚ 

UVÍTALI DO ŽIVOTA? 
Přijďte vyplnit jednoduchý formulář v úřed-
ních hodinách k Jitce Pitronové do kancelá-
ře č. 11, která se nachází v přízemí radnice 
(na náměstí TGM) vpravo hned za vedlejší-
mi vchodovými dveřmi (od mariánského 
sloupu). Jedinou podmínkou je trvalý po-
byt jednoho z rodičů na území města Lip-
ník n. B. nebo místních částí Nové Dvory, 
Loučka, Podhoří či Trnávka. Na slavnostní 
vítání pak budete pozváni. Nebo si můžete 
přihlášku stáhnout na webových stránkách 
města v sekci Městský úřad > Odbory MěÚ 
> Odbor školství a kultury (ŠK) > Žádosti 
a formuláře – ŠK, vyplněnou ji naskenovat 
a poslat na e-mail uvedený níže.

Kontakt: Jitka Pitronová, tel.: 581 722 251, 
e-mail: referent.sk@mesto-lipnik.cz

Jitka Pitronová, Odbor školství a kultury

V KULTURNÍM DOMĚ ECHO SE SEŠLI PĚTASEDMDESÁTNÍCI

Foto: Irena Igi Fridrichová 

STAROSTA MĚSTA 
SLAVNOSTNĚ 

PŘIVÍTAL DESET 
NOVÝCH OBČÁNKŮ

NA NÁMĚSTÍ BYLO VYMĚNĚNO 
OSVĚTLENÍ ZA ÚSPORNĚJŠÍ

LED SVÍTIDLA
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MĚSTSKÁ POLICIE

•  S žádostí o pomoc se na strážníky obrátil muž ve středu 2. 10. 
Uvedl, že musí pravidelně užívat léky na závažnou chorobu, 
ale jeho partnerka s nimi odjela s autem na nákup a dlouho se 
nevrací. Strážníci ženu vypátrali a informovali ji o situaci její-
ho partnera.

•  V pátek 4. 10. dopoledne řešila hlídka jednání podnapilého 
muže, který po ulici v centru města rozhazoval dlažební kost-
ky. Protože svého jednání nehodlal zanechat ani před strážní-
ky, byl za použití donucovacích prostředků předveden a ná-
sledně umístěn na protialkoholní záchytnou stanici v Olo-
mouci k vystřízlivění. Za své jednání se bude zodpovídat před 
správním orgánem. 

•  Ke zraněné srně byli strážníci přivoláni v sobotu 5. 10. ve ve-
černích hodinách. Srna, která byla sražena projíždějícím vozi-
dlem, ležela s těžkým zraněním na vozovce. Strážníci místo 
zabezpečili a přivolali mysliveckého hospodáře, který její trá-
pení ukončil. 

•  Volně pobíhajícího psa, který se nebezpečně pohyboval po sil-
nici, odchytli strážníci ve vedlejší obci v pondělí 7. 10. v pod-
večer. Díky řádně zaregistrovanému čipu byl dohledán maji-
tel, krému byl pes následně předán.

•  Znečištění pozemní komunikace v okrajové ulici města řeši-
li strážníci ve středu 9. 10. dopoledne. Původcem byla vozi-
dla vyjíždějící z nedalekého staveniště průmyslového objek-
tu. S vedoucím dispečerem byla domluvena náprava, bezpro-
středně poté započali pracovníci s čištěním silnice.

•  V pátek 11. 10. byli strážníci požádání pracovníky vodárenské 
společnosti o spolupráci v ulici v centru města. Došlo zde k po-
ruše vodovodního řádu a na hlavním uzávěru parkovala vozi-
dla. Strážníci zajistili zpřístupnění a přeparkování aut i násled-
né vytyčení bezpečného prostoru pro opravu poruchy. 

•  Na kočku, která uvízla v okapovém svodu domu v centru měs-
ta, byli strážníci upozorněni v neděli 13. 10. ve večerních ho-
dinách. Ve spolupráci s přivolanými hasiči a majitelem nemo-
vitosti byla kočka z uzavřené půdy v pořádku vysvobozena.  

•  K dezorientovanému muži byla hlídka strážníků přivolána 
v úterý 16. 10. podvečer na benzínovou čerpací stanici. Hlíd-
ce uváděl, že nezná své jméno, několik posledních dnů zřej-
mě strávil někde v lese. Strážníci ho převezli na Policii ČR, 
kde bylo následným šetřením zjištěno, že je po něm vyhláše-
no pátrání. Muž byl převezen na specializované lékařské od-
dělení.

•  Ve čtvrtek 17. 10. byli strážníci požádáni o spolupráci při od-
chytu srny, která vběhla do oplocené zahrady. Na místě bylo 
zjištěno, že odchyt není nutný, protože srna byla nezraněna 
a v dobrém zdravotním stavu. K její záchraně postačilo na-
směrování ze zahrady zpět do volné přírody.

•  O spolupráci při otvírání bytu byli strážníci MP požádáni 
v sobotu 19. 10. krátce po půlnoci. Jednalo se o asistenci při 
ošetření osoby vysokého věku, která upadla a nedokázala kvů-
li zranění sama dveře otevřít. Přivolaní hasiči byt zpřístupnili, 
osoba byla převezena do nemocnice k ošetření. 

V uvedený den bude do příslušné chatové oblasti nebo části města přistaven kontejner pro velkoobjemový odpad. Do kontej-
nerů je zakázáno ukládat jiný odpad než objemný (např. zakázáno ukládat televizory, ledničky, tekuté odpady, zářivky, výbojky, 
akumulátory a jiný nebezpečný odpad, pneumatiky, STAVEBNÍ ODPAD – cihly, beton, střešní krytina a dřevo).

Odvoz kontejneru je vždy první pracovní den po datu přistavení. Václav Zatloukal, ředitel TS Lipník n. B.

HARMONOGRAM SVOZU ODPADŮ Z MÍSTNÍCH ČÁSTÍ 
A ZE ZAHRÁDKÁŘSKÝCH KOLONIÍ

MÍSTNÍ ČÁST MĚSTA LIPNÍK NAD BEČVOU Datum přistavení

LOUČKA

hasičská zbrojnice 1 ks velkoobjemový kontejner 1. 11. 2024

křižovatka směr Slavkov 1 ks velkoobjemový kontejner 1. 11. 2024

hráz rybníka (chaty) 1 ks velkoobjemový kontejner 1. 11. 2024

PODHOŘÍ
u potoka 1 ks velkoobjemový kontejner 8. 11. 2024

naproti obchodu 1 ks velkoobjemový kontejner 8. 11. 2024

TRNÁVKA u kapličky 1 ks velkoobjemový kontejner 8. 11. 2024

NOVÉ DVORY
u hasičské zbrojnice 1 ks velkoobjemový kontejner 15. 11. 2024

točna u kyselky 1 ks velkoobjemový kontejner 15. 11. 2024

CHATOVÁ OBLAST Datum přistavení

OŘECHY Rozcestí 1 ks velkoobjemový kontejner 15. 11. 2024

ZA PLYNÁRNOU 1 ks velkoobjemový kontejner 22. 11. 2024

ZA CHMELNICÍ 1 ks velkoobjemový kontejner 22. 11. 2024

OSECKÝ JEZ PR. BŘEH 1 ks velkoobjemový kontejner 22. 11. 2024

OZNÁMENÍ
Senátorka Jitka Seitlová má své úřední dny vždy první pondělí v měsíci na Městském úřadě Lipník n. B. mezi 14:30 a 16:30 hod. 
Nejbližší termíny jsou 4. listopadu a 2. prosince.
Schůzku si prosím předem domluvte na tel. 736 491 225, nebo na e-mailu lauschovak@senat.cz.
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V letošním roce uplyne 35 let od sametové revoluce, která před-
znamenala pád totalitního režimu a přechod k demokracii. I když 
dnes řešíme jiné problémy než před pětatřiceti lety, je nutné si teh-
dejší události alespoň čas od času připomenout, protože pojmy ja-
ko svoboda slova, lidská práva, demokracie či svoboda cestování, 
které dnes považujeme za zcela samozřejmé, tehdy takovou samo-
zřejmostí zdaleka nebyly. Sedmnáctý listopad, jako vzpomínka 
na události z roku 1989, ale i z roku 1939, kdy došlo k uzavření 
českých vysokých škol německými nacisty, je státním svátkem – 
Dnem boje za svobodu a demokracii.

Jednou z výrazných tváří a symbolů sametové revoluce byl bás-
ník a písničkář Karel Kryl. Od roku 1969 působil v exilu, přesto jeho 
písničky, režimem zakázány, zlidověly dávno před rokem 1989. V le-
tošním roce uplynulo osmdesát let od narození a třicet let od jeho 
náhlého úmrtí. Město Lipník nad Bečvou ve spolupráci se SVČ při-
pravilo k půlkulatému výročí sametové revoluce vzpomínkový kon-
cert s názvem „Uličník zpívá Kryla“ s velmi výstižným podtextem 

MĚSTO LIPNÍK NAD BEČVOU SI PŘIPOMENE
UDÁLOSTI 17. LISTOPADU 1989

„aneb slavné písně, které pohnuly dobou i lidmi“. Interpretem Kry-
lových písní bude zpěvák a muzikálový herec David Uličník, které-
ho můžete znát např. z jeho účinkování ve vokálním uskupení 4TET, 
ale také z celé řady známých muzikálů a je také držitelem prestižní 
ceny Thálie za rok 2014. Koncert se uskuteční v úterý 12. listopadu 
od 19:00 hodin v KD Echo. Vstup na koncert je zdarma.

O dva dny později, ve čtvrtek 14. listopadu od 18:30 hod., mů-
žete zhlédnout snímek režiséra Jiřího Mádla Vlny, jehož promítá-
ní připravuje SVČ v kinokavárně v KD Echo. Ačkoliv se děj filmu 
odehrává v jiné době, v období pražského jara, ukončeného invazí 
spojeneckých vojsk v srpnu 1968, ústřední motiv filmu, boj za svo-
bodu slova, plně souzní s událostmi, ke kterým došlo o 21 let poz-
ději. Divácky velmi úspěšný snímek je i letošním českým kandidá-
tem na Oscara v kategorii Nejlepší zahraniční film. Vstupné činí 
90 Kč, pro Akademiky zdarma.

 Eduard Rýček
vedoucí Odboru školství a kultury

DIVADELNÍ SEZÓNA JE V PLNÉM PROUDU.
ČEKAJÍ NÁS KOMEDIE, ALE I STRHUJÍCÍ THRILLER!
Divadelní sezóna v KD Echo nekončí, naopak se právě rozjíždí! 
V pátek 8. listopadu se můžete těšit na komedii Půldruhé hodi-
ny zpoždění. Vstupné 150 Kč v předprodeji, na místě pak 200 ko-
run. Tuto konverzační komedii z manželského života nám přije-
de představit hranické divadlo Štěk. V lednu se k nám po roce 
vrátí uherskohradišťské divadlo Pecka se svou autorskou kome-
dií Normální debil 2. Do diáře si zapište středu 29. ledna. Vstup-

né 250 korun v předprodeji, 300 korun na místě. Na konci břez-
na, přesně 25. 3., nás pak čeká thriller v podání brněnského divadla 
Stage Art, Mindgame – Líbezné vyhlídky. Můžeme vám slíbit, 
že podtitul …zapomenete dýchat, toto dílo jistě splní. Vstupenky 
v předprodeji za 560 Kč, na místě pak 610 korun. A pokud mar-
ně sháníte vánoční dárek pro své blízké, tak vstupenka do diva-
dla by mohla být dobrým tipem. SVČ
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SMĚREM NA VÝCHOD
ANEB NA CESTĚ ZA BUNKRY 

ŽELEZNÉ OPONY
Bunkr Přáslavice je důležitý vojenský objekt z dob studené vál-
ky, který byl součástí utajované telekomunikační sítě MKKM1. 
Ve své době měl velký význam pro země Varšavské smlouvy. Pa-
třil mezi objekty s nejvyšším stupněm utajení. O bunkru nevědě-
li ani lidé, kteří žili v jeho bezprostřední blízkosti. Vydejte se spo-
lu s námi čtyři patra pod zem do masivního železobetonového 
bunkru, ale i na dobrodružnou cestu směrem na východ za his-
torií bunkrů železné opony do zemí bývalého Sovětského svazu. 

Zveme vás na historicky první přednášku na toto téma, přijď-
te a prožijte kousek historie, který je nedílnou součástí našeho dě-
dictví, přednášet bude průvodce bunkru Přáslavice Martin Bukov-
ský, a to v úterý 12. listopadu od 16:30 hodin v multifunkčním sá-
le Domeček. Vstupné dobrovolné. Městská knihovna

ČOKOLÁDOVNA
LENKY GLOSOVÉ NENECHÁ 

MLSNÉ JAZÝČKY V KLIDU
Přijďte si poslechnout povídání o historii, výrobě a blahodár-
ných účincích pravé čokolády, kterou uctívali již staří Mayové 
a Aztékové.

Přednášející je Lenka Glosová, majitelka kamenného obcho-
du na přerovském Horním náměstí, která během své poměrně 
krátké kariéry získala za výrobu čokolády četná ocenění. Výrob-
ky obsahují pouze 100% kakaové máslo, neobsahují žádné rost-
linné tuky, ani konzervační přípravky. 

Beseda, která proběhne v úterý 5. listopadu od 17 hodin v mul-
tifunkčním sále Domeček, vás provede světem zpracování čoko-
ládových bobů až po výrobu čokoládových pralinek či tabulek čo-
kolády. V závěru večera budete mít možnost čokoládové výrobky 
ochutnat nebo případně zakoupit. Městská knihovna

VÝSTAVNÍ SÁL DOMEČEK ZVE NA VÁČNOČNÍ VÝSTAVU
Adventní čas se blíží a s ním i kouzelný vánoční čas. Návštěvníci 
výstavy se budou moci inspirovat dekoracemi, které vyrobily ši-
kovné ruce tvořivých žen. Například ukázka slavnostně prostře-
ného stolu, adventní věnce různých velikostí, háčkované či pří-
rodní dekorace, papírové ozdoby, vánoční přání a obálky, kera-
mika, ručně vyřezávané svíčky, šité dekorace, originální ozdoby 
na stromeček a mnoho dalších materiálů. Návštěvníkům roz-
hodně neunikne ani sladká vůně perníčků nebo čokolády.

Vánoce jsou obdobím, které je plné překvapení a magické 
atmosféry. Zároveň je to doba, kdy se naše domovy proměňují 
v kouzelná místa plná světel a hřejivé atmosféry. A jaké jsou bar-

vy letošních Vánoc? Tradiční červená, zelená a zlatá, jejichž 
kombinací nikdy nemůžete šlápnout vedle. Pro letošní rok bude 
trendy odstín s lákavým názvem Peach Fuzz (broskvové chmý-
ří). Jde o teplou kombinaci růžové a oranžové. Při prvním po-
hledu zahřeje, je elegantní, přirozeně krásná, lehká.

Výstava bude probíhat ve dnech 1.–18. prosince od pondělí 
do pátku (10–13, 15–17 hod.), každou neděli (15–17 hod.) a v pá-
tek 13. 12. (10–17 hod.).

Výstava je realizována za dotační podpory města Lipník nad 
Bečvou.

Městská knihovna
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ADVENT KLEPE NA DVEŘE, 
PROZRADÍME VÁM, 

NA CO SE MŮŽETE TĚŠIT
Advent v Lipníku n. B. odstartuje v neděli 1. prosince, kdy na ná-
městí TGM rozsvítíme vánoční strom ve společnosti TO Leopar-
di. Od 16:30 hodin se můžete těšit na zábavný podvečer, na kte-
rý zavítá i víla Tilinka, se kterou jako každoročně strom rozsvítí-
me. Další adventní neděle pak společně rozsvítíme další svíce na 
adventním věnci. Ke každé je připraven kulturní program, který 
začíná v 17 hodin. Postupně se vám představí Josefky, sbor ZUŠ 
A. Dvořáka a Martin Láska & band.

Na co dalšího se můžete v adventu těšit? Například na akci 
s názvem Česko zpívá koledy, což je celorepubliková akce, do kte-
ré se Lipník letos zapojuje poprvé. Chcete se přidat také? Tak si 
do kalendáře poznamenejte středu 11. 12. v 18 hodin na náměstí 
TGM. Nevynecháme ani tradiční pohádku pro děti. Letos to bude 
pohádka s názvem O princezně, Luciášovi a makových buchtách. 
Na divadlo se můžete těšit druhou adventní neděli 8. 12. v  KD 
Echo od 15:30 hodin. Vstupné 100 Kč v kanceláři SVČ nebo TIC.  
V pátek 13. 12. se bude od 10 hodin konat Vánoční jarmark. Od 
15 hodin se můžete těšit na program škol, od 17 hodin vystoupí vo-
kální skupina HiFive, jarmark zakončí ohňostroj v 18 hodin.

V úterý 17. 12. v KD Echo vystoupí Ondřej Ruml s kapelou 
v rámci pásma vánočních písní s názvem Zapomenutý příběh. 
Společně s ním v několika písních zazpívá i sbor ze ZUŠ A. Dvo-
řáka. Vstupenky v předprodeji za 290 Kč, na místě pak 340 Kč.

Vánoční atmosféru kromě vánočního stromu dotvoří na ná-
městí TGM i výzdoba stromků a zvonků, do které se opět zapo-
jily místní základní i střední školy a také některé organizace. Tou-
to cestou bychom jim chtěli velmi poděkovat a ocenit jejich kre-
ativitu. Už teď se velmi těšíme na jejich výtvory. SVČ

POSLUCHAČI PŘEPLNĚNÝ KOSTEL CČSH BYL 
SVĚDKEM NEVŠEDNÍHO, ÚŽASNÉHO KONCERTU

MISTRA HOUSLÍ PAVLA ŠPORCLA
Ten, kterého zná pomalu celý svět od Japonska přes Ameriku, za-
vítal k nám do Lipníka nad Bečvou, aby zde předvedl několik 
mistrovských skladeb od Paganiniho a svou variaci na píseň Kde 
domov můj. Se zatajeným dechem jsme sledovali jeho zaujetí 
hrou. Hovořil také o našem mistru houslí Janu Kubelíkovi, který 
ve své době byl přirovnáván k Paganinimu. Pavel Šporcl se zamě-
řuje na studium jeho díla a interpretaci. Několikaminutovým po-
tleskem ve stoje se s mistrem posluchači rozloučili. Následovala 

autogramiáda a fotografování, prodej knih i CD. Spokojeni všich-
ni odcházeli domů a mistr Šporcl následně odcestoval.

Děkuji všem, kteří nám pomáhali tento náročný koncert usku-
tečnit, jmenovitě: Pavle Papežové, Jitce Pitronové, ředitelce SVČ 
Renatě Polcarové, Janě Charvátové, Janě Rychtarové. Za veškeré 
práce před a po koncertě mému manželovi Františku Boucníkovi 
a v neposlední řadě také sobě, protože jsem to vše zvládla.

Jindřiška Boucníková
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VZPOMÍNKOVÝ KONCERT NA MARII MRVOVOU

Ve zcela zaplněném sále se sešli žáci napříč generacemi, kteří spo-
lečně muzicírovali a posléze zavzpomínali na léta strávená v ZUŠ, 
či dříve v Lidové škole umění. Tóny klavíru střídala lidová hudba 
v podání cimbálové muziky ZUŠ a OKYBAČA, neboť naše učitel-
ka založila cimbálovou muziku ve Veselíčku a hrála v ní na cimbál.

Na závěr koncertu vystoupil i lipenský rodák Zdeněk Merta, 
pianista a skladatel, který přednesl své improvizace a hudbu z po-

hádky Žabí princ. Neopomněl také zmínit přínos ZUŠ u nás ja-
ko fenomén, který nemá v Evropě obdoby.

Ráda bych poděkovala všem účinkujícím, divákům a sponzo-
rům tohoto večera. Myslím, že pro mnohé z nás byl tento kon-
cert srdeční záležitostí a milou vzpomínkou na ženu, která s no-
blesou, láskou, ale i důsledností přivedla hudbu do života nejen 
svých žáků. Jana Labašová

V pátek 18. října se v ZUŠ A. Dvořáka konal Vzpomínkový koncert žáků paní učitelky Marie Mrvové, která řadu let vyučovala 
klavír na naší škole.

GRATULACE K VELKÉMU ÚSPĚCHU LIPENSKÉ KNIHOVNICE 

Slavnostní předávání ocenění proběhlo 
17. října v Červeném kostele při příležitosti 
předávání ocenění Nejlepší venkovský kni-
hovník Olomouckého kraje za rok 2024. 
Ceny vítězkám předali ředitelka VKOL 
Iveta Ťulpíková, hejtman Olomouckého 
kraje Josef Suchánek, radní pro kulturu 
a památkovou péči Jan Žůrek a vedoucí 
odboru sportu, kultury a památkové péče 
Olomouckého kraje Petr Flora.

Cena se uděluje mladým knihovníkům 
do 35 let za mimořádný přínos oboru kni-
hovnictví, konkrétně za aktivní podporu 

Lucie Svobodníková, vedoucí úseku knihovnických služeb a regionálních funkcí městské knihovny, získala cenu MARK 2024 
za Olomoucký kraj za mimořádný přínos oboru knihovnictví. Nominovaná byla za aktivní podporu knihoven a knihovníků 
v malých obcích, za její návrhy na zefektivnění práce knihovníků a realizaci komunitních projektů.

knihoven a knihovníků v malých obcích, 
návrhy na zefektivnění práce knihovníků 
a realizaci komunitních projektů. Soutěž 
vyhlašuje Svaz knihovníků a informačních 
pracovníků ČR. 

Lucie jako metodička obsluhuje celkem 
32 obecních knihoven, z toho 3 městské 
knihovny. V současné době je zároveň ve-
doucí knihovnických služeb v naší měst-
ské knihovně. Pohledem mladé knihovni-
ce přináší neustále nové návrhy vedoucí ke 
zjednodušení, efektivnosti a zpříjemnění 
práce knihovníků. A nejen to! … má spous-

tu nápadů na různé akce a projekty, které 
lákají veřejnost do knihovny. Pod jejím ve-
dením vzniklo v knihovně již několik komu-
nitních projektů, které kladou důraz zejmé-
na na udržitelnost. Dva roky v knihovně 
úspěšně funguje Rostlinkovna, výměnné 
burzy hrníčků či sousedská setkání s živou 
hudbou. Do své práce vkládá mnoho ener-
gie, času a nápadů a dá se říct, že její práce 
je zároveň jejím koníčkem. Za celý kolek-
tiv knihovny Lucii gratulujeme k zaslouže-
né výhře. kolegyně z MěK
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LEADERSHIP – MENTORING A KOUČING
VEDOUCÍCH PRACOVNÍKŮ ŠKOL

MORAVSKÉ BRÁNY
Projekt MAP – Místní akční plán rozvoje 
vzdělávání IV pro region Moravské brány 
se dostal již téměř do poloviny své realiza-
ce. Cílem naší práce je především zvýšení 
kvality, inkluzivity a spolupráce všech ak-
térů ve vzdělávání. Projekt pomáhá ke sdí-
lení informací a zkušeností pro moderní 
výuku, ale je také podporou při zavádění 
řešení snižování nerovností ve vzdělávání 
uvnitř škol i napříč územím. Důraz klade-
me také na spolupráci s rodiči, zřizovateli, 
veřejností i místními zaměstnavateli na tr-
hu práce. Důležitá pak je také podpora 
psychického stavu dětí i dospělých, zlepšo-
vání kritického myšlení a prevence sociál-
ně-patologických jevů ve společnosti.

Součástí tohoto projektu, který je spo-
lufinancován Evropskou unií, je mimo ji-
né pořádání akcí a nejrůznějších setkání 
zaměřených na školskou tematiku. Někte-
ré z nich jsou zaměřeny na pedagogy a ve-
dení základních a mateřských škol, jiné na 
pracovníky v neformálním vzdělávání, dal-
ší cílí na děti a žáky mateřských a základ-
ních škol. Nezapomínáme však ani na ro-
diče, nepedagogické pracovníky, zřizova-
tele vzdělávacích zařízení a další aktéry ve 
vzdělávání.

Dnes bychom vám rádi představili no-
vou aktivitu v území, která je zaměřena na 
ředitele, respektive vedení škol. Tou aktivi-
tou je manažerský program „Pedagogický 
leader 1 – mentoring a koučink vedoucích 
pracovníků mateřských a základních škol“. 
Pedagogický lídr je ten, kdo dokáže nasta-
vovat vize a cíle tak, aby se vize stala sdíle-
nou všemi aktéry ve vzdělávání. Zároveň 
má růstové myšlení, dbá na respektující 
vztahy a bezpečné prostředí. Pedagogický 
lídr vede školu způsobem, v němž jsou al-
fou a omegou děti a jejich učení. Věnuje se 
vedení učitelů a pomáhá jim na cestě za je-
jich profesním a osobnostním rozvojem. 
Zahraniční výzkumy a přístupy ukazují, že 
právě takový přístup je spojen s kvalitními 
vzdělávacími výsledky žáků, ale také s pe-
dagogickým wellbeingem, bezpečným kli-
matem ve škole a posilováním rovnosti ve 
vzdělávání. Posilování role ředitele jako pe-
dagogického lídra je proto jedním z cílů 
tohoto našeho projektu, ale je i cílem vzdě-
lávací politiky ČR. 

Pedagogický leadership vnímáme ja-
ko cestu k úspěchu školy.

Přestože je v území Moravské brány ta-
to aktivita nová, přihlásili se nám do ní ve-
doucí pracovníci z poloviny našich mateř-
ských a základních škol. V průběhu půl ro-
ku se budou intenzivně věnovat tématům 
jako je: bezpečné prostředí pro učení, ko-

legiální podpora, kvalita ve výuce, komu-
nikace podporující učení, plánování a rea-
lizace profesního rozvoje pedagogů i tré-
nink vedení rozhovoru.

Jako realizátoři projektu MAP jsme sku-
tečně rádi, že můžeme podporovat lídry 
v  hledání kvality ve vzdělávání a přejeme 
našim ředitelům nejen efektivně využitý 
čas, který bude velkým přínosem pro ně sa-
motné i pro jejich školy, ale také jim přeje-
me příjemně strávené chvíle s ředitelskými 
kolegy z regionu.

V rámci projektu MAP nás čeká v příš-
tích 13 měsících ještě mnoho různých akti-
vit. Vyrazíme s pedagogy, vedením škol, 

zřizovateli nebo pracovníky v neformálním 
vzdělávání na nejrůznější inspirativní vý-
jezdy, věnovat se i nadále budeme preven-
tivním programům pro děti a žáky, čekají 
nás další programy zacílené na wellbeing, 
podporu duševního zdraví, budeme ale ta-
ké tvořit a učit se novým dovednostem, sla-
díme vzdělávací výstupy žáků v oblasti digi-
tálních kompetencí, abychom předcházeli 
nerovnostem při přestupech dětí z neúpl-
ných škol na druhé stupně a podobně. 
Zkrátka a jednoduše se máme ještě na co 
těšit. Petra Kamelandrová,

manažerka projektu MAP,
reg. č. Z.02.02.XX/00/23_017/0008221
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LIPENSKÁ FIRMA NOE JE EKONOMICKY
NEJÚSPĚŠNĚJŠÍ FIRMOU ROKU 2024

Soutěže Firma roku a Živnostník roku vznikly před 19 lety jako pro-
jekt na podporu malých a středních firem. Představují veřejnosti 
inspirativní příběhy úspěšných podnikatelů, tradičních rodinných 
firem i začínajících nadšenců. Vyhlašovatelem soutěží je deník 
Hospodářské noviny. Regionální podnikatelské žebříčky sestavuje 
každoročně odborná porota ve všech 14 krajích České republiky. 

Lipenskou společnost Noe nominoval jeden z partnerů těch-
to podnikatelských soutěží Sdružení pro hračku a hru. Noe sice 
do celonárodního kola v Praze nepostoupilo, ale získalo ocenění 
v doprovodné kategorii Ekonomicky nejúspěšnější firma roku 
2024 Olomouckého kraje. V této kategorii je vyhodnocováno fi-
nanční zdraví firem, reprezentované Indexem Cribis, a ten kvali-
fikuje společnost jako velmi vhodného obchodního partnera. 

Co pro firmu získání tohoto titulu znamená, jsme se zeptali 
přímo Vladimíra Beckerta a jeho manželky.

Předně bych chtěla Vaší firmě k zaslouženému titulu pogratulo-
vat, je to úspěch vyhrát v krajské soutěži. Byla Vaše firma už ně-
kdy do nějaké soutěže vlastně nominována, nebo je to poprvé?
„My už podobné zkušenosti s jinou soutěží máme. Účastnili jsme 
se prestižní soutěže EY Podnikatel roku 2015, kam nás tehdy no-
minoval náš starosta Miloslav Přikryl. Uspěli jsme v krajském 
kole a postoupili až do finále, které proběhlo na pražském Žofíně 
v roce 2016. Tam jsme ovšem tehdy nevyhráli. Do letošní soutě-
že Firma roku a Živnostník roku nás nominovala naše oborová 
organizace Sdružení pro hračku a hru, a to již podruhé. Poprvé 
jsme se neúčastnili, ale protože jsme vloni slavili 30. výročí zalo-
žení firmy, tak jsem se rozhodl, že to zkusíme.“

Nesla s sebou tato nominace nějaké povinnosti či speciální 
úkoly, které Vaše firma musela splnit, aby obstála v konkuren-
ci soutěžících? 
„Musel jsem vyplnit požadované údaje ve formulářích, které jsou 
nezbytným předpokladem k účasti v takové soutěži.“ 

Co se tam například vyplňuje?
„Celý podnikatelský příběh, všechno o firmě, čím si v různých ob-
dobích prošla a pak se samozřejmě musí zadat i ekonomická da-
ta, která jsem musel vyplnit s naší účetní. Tam bylo potřeba uvést 
přesná čísla o ekonomice firmy. Ono se to nezdá, ale je to docela 
náročné, to je více jak den práce.“

Překvapilo Vás, že jste titul získali, nebo jste to trošku už čekali?
„My jsme nečekali ani to, že bychom byli vybráni mezi nejlepší 
firmy do krajského kola, natož že bychom získali takové ocenění. 
Mezi vybranými firmami bývá strašně silná konkurence. Jde o fir-
my, které jsou většinou ze strojírenských oborů a ty mají úplně ji-
né ekonomické výsledky, stovky zaměstnanců, obraty kolem mi-
liardy a taková malá firma, jako jsme my, jim nemůže v tomto sa-
mozřejmě absolutně konkurovat. Takže pro nás to bylo opravdu 
velké překvapení, skutečně jsme to nečekali!“

A co to pro Vás v praxi znamená, jak Vám ten titul může v pod-
nikání vlastně pomoci? 
„Já bych řekl, že nám může pomoci asi hlavně v publicitě, že se 
o firmě více mluví. A v rámci PR komunikace můžeme používat 
titul rok. Ale pro nás je úspěch, jak jsem řekl, že nás vůbec vybra-
li mezi 10 nejúspěšnějších firem Olomouckého kraje, to je ukaza-
tel, který má pro nás význam. Ještě jsme vlastně dostali i voucher, 

V pondělí 14. října převzali v Olomouci zakladatelé firmy Noe s.r.o. manželé Beckertovi titul Ekonomicky nejúspěšnější firma 
roku 2024 Olomouckého kraje.

který nám umožní nechat si spočítat uhlíkovou stopu zdarma, 
což je takový příjemný bonus. Nicméně já odhaduji, že co se uh-
líkové stopy týče, tak na tom naše firma bude velice dobře, pro-
tože máme takřka bezodpadovou technologii výroby, kdy nám 
z výroby zbývají jen malé drobné kousky látek, které se využívají 
dále například pro výplň boxovacích pytlů. Je to ekologické a na-
víc je výhodou, že nemusíme řešit likvidaci odpadů. 

Já bych ale rád upřesnil, že ten ekonomický úspěch není roz-
hodně o výši obratu nebo gigantickém zisku, ale v našem případě 
jde o to, že jsme našli přímou cestu k zákazníkovi a dokázali mini-
malizovat náklady. Náš obor není tolik technologicky náročný, tzn. 
není potřeba investovat obrovské částky do obměny strojů. Nás 
v každé době živil trošku jiný směr distribuce, vždy jsme si museli 
umět najít novou cestu. V posledních letech jsme do velké míry 
přešli ze zprostředkovaného prodeje přes obchodní partnery k pří-
mému prodeji zákazníkovi, např. přes náš e-shop nebo účasti na 
řemeslných trzích. Takže v tom spočívá ten náš ekonomický 
úspěch, že preferujeme cestu přímo k zákazníkovi, i když se nezří-
káme dodávat vybraným obchodním partnerům. A ta cesta pří-
mého prodeje je na jednu stranu velmi náročná, ale zase má své 
kladné stránky v podobě toho, že reprezentujeme svou firmu na 
různých prodejních akcích a v celé šíři sortimentu. Lidé tak mají 
možnost se na místě seznámit s našimi hračkami a třeba si je i vy-
zkoušet. Je to zkrátka něco jiného, než když máte v obchodě vysta-
vených k prodeji pár našich hraček, o kterých od prodavačů nedo-
stanou žádné informace. Chtěl bych v této souvislosti možná ještě 
zmínit, že naše firma podporuje ráda náš region. V rámci našich 
možností přispíváme především na sportovní či kulturní akce, po-
skytujeme věcné ceny do tomboly pro naše školy, podporujeme 
různé dětské, sportovní spolky či jakkoliv znevýhodněné děti.“

V čem si myslíte, že vynikáte oproti vaší konkurenci, co byste 
označil za silnou stránku firmy? Nebo v čem jste naopak na-
prosto odlišní?
„Já myslím, že se lišíme v tom, že vyrábíme něco, co nevyrábí ni-
kdo jiný. A na rozdíl od technologicky vyspělých firem nám stačí 
v podstatě šicí stroj, jehla, nit, šikovné ruce našich zaměstnanců 
a co je nejdůležitější – dobrý nápad. Naší silnou stránkou je, že 
máme vlastní produkty, které jsou odlišné od běžného zboží v ob-
chodech. Naši výrobu je těžké nějak automatizovat, ale to množ-
ství ruční práce je vidět, a to je to, co zákazníci oceňují.“ 

„Ony se ty hračky pak mohou zdát dražší, ale lidé, kteří tomu 
rozumějí, to doufám chápou,“ doplňuje Martina Beckertová.
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Vy už jste na trhu zavedenou značkou, jak jste sám řekl už 
31 let. Určitě jste měli na začátku podnikání svou vizi, podaři-
lo se Vám ji splnit, nebo dokonce i předčít?
„My jsme měli jednoduchou vizi, která vycházela z diplomové 
práce mé manželky, chtěli jsme být firmou, která bude vyrábět ne-
tradiční textilní hračky, a to se naštěstí naplnilo. Navíc jsme se dí-
ky naší výrobě seznámili se spoustou zajímavých osobností, vý-
tvarníky, herci, režiséry atd. No a ti všichni posunuli třeba naši vý-
robu zase jiným směrem. A o tom jsme na začátku ani nesnili.“

Když se z vize minulé přeneseme do vize budoucí, víte o něčem, 
co by pro Vás mohlo být užitečné? Dejme tomu například umě-
lá inteligence, jaký na ni máte názor, používal byste ji nebo má-
te spíše pocit, že Vás třeba může nějakým způsobem ohrozit?
„Já si myslím, že nás umělá inteligence neohrožuje, alespoň co se 
týče výroby textilních hraček. Problém spatřuji spíše v tom, že 
odvádí pozornost dětí, a to už v nejútlejším věku. Tam vidím ne-
bezpečí zejména v tom, že rodiče si neuvědomují míru rizika, 
když ty malé děti, a teď myslím opravdu malé třeba kolem dvou 
až tří let, vystaví těmto technologiím, tak jim, podle mě, ochuzu-
jí jejich dětský svět, jejich tvořivé hraní a oni se jim pak odcizují. 
V dětství se totiž tvoří jejich základní životní návyky.“

A nemyslíte si, že by Vám třeba mohla ta umělá inteligence 
pomoci s animací či jinou vizualizací hraček a tím pádem tu 
hračku názorněji představit dětem?
„Nezkoušeli jsme to.“

„Já si asi připadám stará na to se to učit,“ směje se Martina Beck-
ertová a dodává: „možná by nám v tomhle pomohla nějaká nová 
generace, která by se do toho pustila. Já to vidím asi jako otevřenou 
cestu.“

„Ano, je to jistým způsobem otevřená cesta,“ pokračuje dále 
Vladimír Beckert. „Jsou tam nějaké možnosti, ale zatím si neu-
mím představit, jak bychom my těch nových cest využili, my se 
hodně zaměřujeme na klasickou hračku. Ale rozhodně to vnímá-
me jako příležitost, která by nám do budoucna mohla v někte-
rých oblastech asi i pomoci.“ 

Je něco, čeho se v budoucnosti obáváte?
„My jsme od samého začátku bojovali s dovozem, to je věc, se kte-
rou jsme zvyklí bojovat a kde se nám daří stále zatím být úspěšní 
díky tomu, že máme výrobky, které jsou hodně odlišné a v řadě 
případů nejsou pro čínské firmy masově vyrobitelné. Takže samo-
zřejmě, že tam ta konkurence hrozí nadále, nicméně ty výrobky 
jsou opravdu za ty roky už tak složité a náročné na výrobu, že vět-
šina konkurence zatím stále volí tu jednodušší cestu výroby. A to 

už vlastně není jen Čína, dneska je to třeba Bangladéš nebo levné 
země, kde ta pracovní síla je ještě levnější, a kde se dnes vyrábí vět-
šina textilní výroby. My jsme byli od samého začátku pod tlakem 
těchto levných výrobců a dovozců. Spíše se obávám toho, že naše 
země prochází klasickou cestou tlaku na růst mezd, kdy dochází 
k tak silnému posunu té odměny za manuální práci, že se obávám, 
abychom byli v budoucnu schopni ji zaplatit. Pokud si dostatečně 
a včas stát neuvědomí, že mizí tradiční obory, a to pozor, nená-
vratně, protože v dnešní době je extrémně složité sehnat vyučené 
šičky, které se skutečně chtějí oboru věnovat a které vůbec doká-
žou tu práci dělat. Ta generace šikovných šiček s dosažením dů-
chodového věku zkrátka z trhu práce odchází, takže je čím dál 
těžší sehnat lidi na výrobu. Ten tlak nás bude dříve či později nu-
tit k tomu, abychom hračky vyráběli v zahraničí. Buďto je bude-
me vyrábět nadále u nás v menším a menším rozsahu, nebo vy-
rábět v zahraničí, nebo to nějakým způsobem kombinovat.“

Víte o možnostech, jak se může dále firma rozvíjet, které jste 
nezkusili, ale chtěli byste je zkusit?
„My se zaměřujeme na hračky, které jsou pro velké firmy neatrak-
tivní, protože jsou příliš složité a pracné. A zaměřujeme se na sek-
tory, které jdou tak trošku mimo hlavní proud. Chceme, aby hrač-
ka nebyla jen hračkou, ale aby byla zároveň výukovou pomůckou 
rozvíjející dítě ve všech směrech. V posledních letech je také vy-
volaný zájem i o hračky pro seniory, protože tam je zrovna tak po-
třeba procvičovat tu jemnou motoriku, takže i tímto směrem vi-
dím možnost dalšího rozvoje firmy. Všichni víme, že starších lidí 
přibývá, ovšem přibývá i lidí s nějakým postižením, ať už teda 
mentálním, nebo s postižením např. autistickým… Zkrátka vidí-
me cestu speciálního zaměření výrobků na určité skupiny, které 
jsou víceméně nějakým způsobem znevýhodněné.“

Popusťme na konec našeho rozhovoru trošku uzdu fantazie, 
kdybyste si jako úspěšní podnikatelé mohli splnit jakýkoliv 
sen, co by to bylo?
„To je otázka spíše na manželku, ta vlastně svou diplomovou pra-
cí odstartovala celý náš příběh.“

„Můj sen je mít tady v Lipníku muzeum hraček, to si úplně 
umím představit, jak by vypadalo. My bychom naplnili muzeum 
našimi hračkami a známe i spoustu dalších výrobců jiných hra-
ček, no to by bylo krásné! A to není tak nereálný sen, když zo-
hledníme polohu našeho města. Vždyť Lipník je krásně polože-
ný u dálnice, takže to muzeum by mohlo být přístupné, dalo by 
se říci, z celé Evropy,“ s úsměvem se zasnila Martina Beckertová.

Já bych Vám oběma chtěla moc poděkovat za rozhovor i za veli-
ce příjemně strávený čas ve Vaší společnosti. A mohli bychom se 
s našimi čtenáři rozloučit pozvánkou na Vaši výstavu, protože 
v době, kdy vyjde toto vydání, již bude vlastně po vernisáži. 
„Ano, velice rádi bychom srdečně pozvali všechny čtenáře do ga-
lerie Konírna, kam se po 11 letech vracíme s výstavou, kterou 
jsme nazvali Noe 30+1. Tentokrát návštěvníkům ukážeme retro-
spektivní průřez tvorbou firmy, oblíbené postavičky z televize, 
filmů, knížek nebo počítačových her. Uvidíte také naši společnou 
tvorbu s významnou švédskou výtvarnicí Anne Zapel. Výstava 
mapuje i těžké období za covidu, kdy se místo hraček a kostýmů 
pro děti vyráběly roušky a kdy kvůli závadě řezacího stroje za-
chvátil budovu firmy silný požár. A vzhledem k tomu, že posled-
ní přehlídka tvorby Noe v Konírně v roce 2013 nastartovala vel-
ký zájem návštěvníků o oboustranné hračky pulec – žába, hou-
senka – motýl nebo moucha – pavouk, bude tedy jistě zajímavé 
vidět, jaké další novinky na tomto poli vznikly. Nebude chybět 
ani malá herna, kde se děti budou moci vyfotit v kostýmech a po-
hrát si s hračkami Noe. Výstavu můžete navštívit až do 5. ledna 
2025,“ rozloučila se se čtenáři touto pozvánkou Martina Becker-
tová s Vladimírem Beckertem.

Jitka Pitronová, foto z archivu manželů Beckertových
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ŽIVOT S KNIHOU BYL MOTTEM LETOŠNÍHO
TÝDNE KNIHOVEN ANEB ŘÍJEN V KNIHOVNĚ

S nástupem října jsme po prázdninové odmlce znovu zahájili 
pravidelná společná čtení „Pohádkové úterky“ v dětském oddě-
lení. S dětmi jsme se nasmáli při čtení příběhů z knihy Pohádky 
pro malé neposluchy. Pak naši malí výtvarníci spolu se skřítkem 
Knihovníčkem vyráběli krásné obrázky s motivy podzimních 
stromů. Věříme, že nyní zdobí poličky jejich dětských pokojíčků.

V letošním roce se uskutečnil již 28. ročník celorepublikové 
akce Týden knihoven s mottem „Životem s knihou“, do které se 
zapojila jako již tradičně i naše knihovna. Během tohoto podzim-
ního týdne čekalo na naše čtenáře plno benefitů a akcí. Klasikou 
zůstala registrace pro nové čtenáře zdarma a promíjení upomínek 
za pozdní vrácení.

Celý týden na dospělém oddělení probíhalo Rande s knihou 
naslepo. Vybrané knihy jsme zabalili a čtenář až doma po rozba-
lení zjistil, jakou knihu si půjčil.

V pondělí 7. 10. navštívila naši knihovnu spisovatelka Tereza 
Pařízková. Povídali jsme si o dobrodružných příbězích holčičky 
Stely. S první knihou, „Stela a 16 huskyů“ jsme vycestovali na Al-
jašku. S druhou knihou, „Stela v zemi tučňáků“ jsme se vypravili 
až na dalekou Antarktidu. Kdo má rád knihy této spisovatelky, ur-
čitě uvítá novinku, která v těchto dnech vychází, „Berta a Dušičky“.

Ve čtvrtek 10. 10. proběhlo pokračování přednášky o světové 
literatuře Daniela Jakubíčka na téma Oceněná světová literární 
díla současnosti. Druhá část přednášky přiblížila současnou 
světovou literaturu dle toho, jakým aktuálním otázkám a problé-
mům se autoři věnují.

Od 7. 10. jsme se také připojili k dalším knihovnám v repub-
lice a ve spolupráci s portálem Palmknihy jsme našim čtenářům 
nabídli novou službu v podobě půjčování e-knih. E-knihy lze 
stáhnout do chytrého telefonu, tabletu nebo čtečky. Služba je pro 
registrované čtenáře knihovny zdarma. Návody a veškeré infor-
mace ke službě najdete na webu knihovny.

Pro seniory v Domě s pečovatelskou službou byl připravený 
již tradiční Literární klub.

Nezapomnělo se ani na studenty prvních ročníků středních 
škol, kteří se seznámili s fungováním knihovny i s vyhledáváním 
potřebných informací a knih.

Dne 30. října se v Domečku uskutečnilo slavnostní Setkání 
s dlouholetými čtenáři. Poděkovali jsme téměř třiceti dlouhole-
tým čtenářům za jejich důvěru a věrnost, kterou do nás tolik let 
vkládají. Čekalo na ně výborné občerstvení a kytarový recitál li-
penského hudebníka Jiřího Dolejše ve složení akustická kytara 
a kontrabas.

Říjen jsme uzavřeli podzimními prázdninami, které patřily již 
tradičně skřítku Knihovníčkovi a jeho tvoření. Pod šikovnýma 
ručkama dětí vznikaly krásné podzimní dekorace z papíru i z pří-
rodních materiálů. Městská knihovna

V úterý 8. 10. nás na cestu neuvěřitelných zážitků vzal cesto-
vatel Tomáš Vejmola alias Tomík na cestách. Tentokrát jsme vy-
razili Tuktukem až do Afriky, přednáška byla neskutečně zábav-
ná, poučná a v některých částech až dechberoucí.

Spisovatelka Tereza Pařízková popovídala dětem o příbězích hol-
čičky Stely

Knihovna počtvrté přivítala porodní asistentku Evu Jaremejkovou

Tomík na cestách povyprávěl o svých neuvěřitelných zážitcích

Dětské oddělení patřilo ve středu rodičům a jejich dětem. 
V rámci projektu Bookstart – S knížkou do života jsme již po-
čtvrté přivítali porodní asistentku Evu Jaremejkovou, která své 
poslání dělá s láskou. Byl to příjemně strávený čas s patnácti 
miminky a jejich rodiči. V úvodu si všichni společně zopakova-
li básničku s pohybem a druhá část programu byla věnována 
praktickým ukázkám masáží. Poradila vhodné přípravky přírod-
ní kosmetiky a zodpověděla mnoho dotazů.

PRODEJ VYŘAZENÝCH KNIH
Městská knihovna Lipník nad Bečvou pořádá 21.–26. listo-
padu prodej vyřazených knih. Zakoupit lze beletrii, nauč-
nou literaturu, knihy pro děti, brožury nebo časopisy. Kni-
hy k prodeji budou po celý týden doplňovány. 

Studovna – v otevírací době knihovny. 
Městská knihovna
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ŽENATÍ A SVOBODNÍ MUŽI Z PODHOŘÍ
SE UTKALI VE FOTBALOVÉM ZÁPASE,

DĚTI ZASE V SOUTĚŽI O NEJLEPŠÍ BÁBOVKU 
V sobotu 12. října se konal tradiční ho-
dový fotbal O putovní pohár ženatí vs. 
svobodní. Doufáme, že letos naposledy 
na betonu. Nicméně zápas to byl napína-
vý a skončil 13:7 pro ženaté. Tímto vítě-
zům gratulujeme. Zraněným přejeme brz-
ké uzdravení. Šlechtí je, že do zápasu šli 
opravdu celým tělem a s velkým nasaze-
ním.

Při této příležitosti se konal i první roč-
ník soutěže O nejlepší dětskou bábov-
ku. Účastnilo se celkem 12 dětí ve věku od 
5 do 13 let. Porotou mohl být každý. Cel-
kem přišlo bábovky ochutnat 57 lidí a prv-
ní místo obsadil s 24 body Ríša Kačík. I to-
muto vítězi gratulujeme. Každý malý pe-
kař obdržel medaili, klobouk a dárečky. 
První místo bylo ohodnoceno pohárem.

I přes poměrně chladné počasí si obě 
akce našly své příznivce a diváky. 

Děkujeme všem za pomoc s chystáním 
akce a bohatého občerstvení i následným 
úklidem, také za pomoc s obsluhou stánku 
a udírny. Děkujeme i všem návštěvníkům 
i městu Lipník nad Bečvou za poskytnu-
tou dotaci. Za Osadní výbor Podhoří

Anna Kačíková
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JEŽÍŠKOVA DÍLNA
UŽ PŘIJÍMÁ PŘIHLÁŠKY

Také letos plánujeme pro děti celodenní předvánoční tvoření s názvem Ježíško-
va dílna. S dětmi budeme vyrábět plovoucí svíčky, mýdlo a nezapomeneme si 
i něco dobrého upéct. Akce je určena pro děti ve věku 5–11 let. Přihlášky nalez-
nete již nyní na www.svclipnik.cz nebo v kanceláři SVČ. Cena za celodenní tvo-
ření je 350 korun. Více informací na havlasova@svclipnik.cz. A kdy se Ježíškova 
dílna uskuteční? V sobotu 14. prosince od 7:30 do 16:00 hodin. SVČ

HUMORNÉ POVÍDKY 
MARTY KUČÍKOVÉ 
POBAVÍ LITERÁRNÍ 

KLUB
V pondělí 18. listopadu proběhne setkání 
Literárního klubu pro seniory v přízemí Do-
mu s pečovatelskou službou v ulici Souhrad-
ní. Začátek je v 9:30 hodin a pro toto setká-
ní je připravena kniha Italské mentolky, au-
torkou je spisovatelka Marta Kučíková. 

O čem většinou klevetí Italky mezi se-
bou? A proč nepomlouvají své drahé polo-
vičky? Proč bývá v italských divadlech ví-
ce mužů nežli žen? Opravdu mládí končí – 
viděno italskýma očima – až v sedmdesáti? 
To, a ještě více je obsaženo humornou for-
mou právě v knihách Marty Kučíkové.

 Městská knihovna

Ve čtvrtek 5. prosince zavítá do herny Rodinného centra Stonožka Mikuláš 
se svým doprovodem, aby zkontroloval naše nejmenší cvičence. 

Pro děti bude připraveno občerstvení a také malé překvapení. Kvůli omezené-
mu prostoru Mikuláš dorazí hned třikrát, a to v naplánovaných časech jednot-
livých lekcí. Pokud máte nějaké dotazy, neváhejte mě kontaktovat na e-mail 
havlasova@svclipnik.cz. SVČ

Pokračování pravidelného čtení dětí a dospě-
lých Pohádkové úterý se koná 5. listopadu od 
17 hodin v dětském oddělení. Listopadové té-
ma: Co s odpadem? 

Ať děláme cokoli, většinou po nás zůstane nějaký 
odpad. Odpad je otravný. Chceme se ho rychle zba-
vit, a pak už s ním nemít nic společného. Ale není 
odpad jako odpad. To, co jeden člověk vyhodí, mů-
že mít pro někoho jiného ještě cenu. Někdy se vy-
hazují věci, které by se vlastně mohly ještě použít. 
Některé věci jsou rozbité, ale přesto si je nechává-
me. Vůbec není tak jasné, co je vlastně odpad. Kaž-
dý o tom rozhoduje sám. Při společném čtení si vy-
světlíme, jak se v průběhu historie vyvinulo zpraco-
vání odpadu. Na závěr akce si děti vyrobí podzimní 
dekoraci. Městská knihovna

Římskokatolická farnost Lipník nad Bečvou srdečně zve na 17. Farní ples do KD 
Echo v pátek 29. listopadu od 20:00 hodin. K tanci a poslechu zahraje kapela 
Faťamorgána, cena vstupného je 190 Kč. Rezervace vstupenek dle informací na 
www.farnostlipnik.cz, v případě volné kapacity je možno zakoupit i na místě.

POHÁDKOVÉ ÚTERÝ 
V KNIHOVNĚ NA TÉMA:

CO S ODPADEM?

V RODINNÉM CENTRU STONOŽKA 
BUDE NADĚLOVAT MIKULÁŠ

DĚTI Z MATEŘSKÉ ŠKOLY NA ZELINCE
VYRAZILY DO PŘÍRODY

Nejlépe se děti sbližují při hravých aktivitách a jelikož nás babí léto přímo 
vyzývalo ven, vyrazili jsme do přírody.

U Jadranu jsme krmili kapry, ovečky a pozorovali labutě, kterých bylo na vodě ku-
podivu sedm. Děti delší procházku zvládly, a tak další týden byl naším cílem hrad 
Helfštýn, kde se děti dozvěděly informace o historii hradu a jak se žilo ve středo-
věku. Zážitkem byl výšlap a rozhled po kraji z prosklené vyhlídky. Na zpáteční 
cestě jsme sbírali přírodniny, vyprávěli si o lese a děti sdělovaly své zážitky.

Druhý týden v říjnu naše cesta vedla do ZOO Olomouc, kde podzimní pro-
cházka je nádherná. Zvířátkům nebylo horko, a tak se nám chodila předvádět 
v plné kráse. Viděli jsme jejich krmení, úklid kotců a děti si uvědomovaly, kolik 
to dá práce a péče se o zvířátka starat. Největším zážitkem byl lev s lvicí, které 
od nás dělilo jen sklo. Děti se vracely do školky plné dojmů s očekáváním – a co 
nás čeká příště?

Kolektiv učitelek třídy Koťátka, mateřská škola Na Zelince
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DÝŇOVÁNÍ A HALLOWEEN
VE ŠKOLNÍ DRUŽINĚ NA HRANICKÉ

Školní družina se odpoledne 16. 10. promě-
nila v dýňový ráj. Všechny děti si totiž při-
nesly dýně, které společně vydlabaly a vyře-
zaly. Na závěr si každý svou dýni ozdobil 
podle své fantazie. Všem dětem se akce líbi-
la a dýně nám teď krásně zdobí prostor před 
školní družinou. 

Ve středu 23. října proběhla ve školní 
družině akce Halloween. Přišli tady du-
chové, mumie, čarodějové, kostlivci atd. 
Pro děti bylo připravené halloweenské 
pohoštění a také spousta her a soutěží. Na 
závěr nás čekala diskotéka, kde se všichni 
pořádně vyřádili. Všem dětem se odpole-
dne moc líbilo.

Kristýna Ježková,
vychovatelka ŠD ZŠ Hranická

NEZÁLEŽÍ NA TOM, KOLIK MÁTE,
ALE NA TOM, KOLIK JSTE OCHOTNI DÁT

V tomto duchu probíhal od 7. do 11. října již tradičně sběr sta-
rého papíru na našem gymnáziu.

V tomto roce byla však motivace ke sbírání o to větší, jelikož jsme 
se rozhodli poslat část financí z této akce škole v Krnově, jež by-
la zasažena povodněmi.

Jen díky nápomocným žákům, jejich rodičům a prarodičům 
se nám podařilo posbírat přes 6 tun papíru a poslat tak na gym-
názium do Krnova částku 6 000 Kč.

Všem, kteří se do této environmentální a současně i charita-
tivní akce zapojili, děkujeme. Vážíme si vaší spolupráce.

Irena Friedmannová, Gymnázium Lipník nad Bečvou

GYMNÁZIUM NA MEZINÁRODNÍM SETKÁNÍ
UČITELŮ V MAĎARSKU

V minulém školním roce vznikl v České 
republice Klub globálního vzdělávání, kte-
rý sdružuje učitele zaměřující se na glo-
bální témata, jako jsou klimatická změna, 
gender, odpovědná spotřeba a udržitelnost. 
Tento klub je součástí mezinárodní inicia-
tivy, která vychází ze slovinského projektu. 
V České republice projekt zaštiťuje olo-
moucká organizace ARPOK.

První mezinárodní setkání učitelů z Čes-
ké republiky, Estonska, Slovinska a Maďar-
ska se uskutečnilo v Budapešti ve dnech 
11. a 12. října. Za Českou republiku se se-
tkání zúčastnili za ARPOK Johana Krajčí-
rová a Petra Gajová, z učitelů pak Martina 
Holíková (ZŠ Fryčovice), Eva Kučerová (ZŠ 
Eduarda Nápravníka Býšť), Gabriela Švédo-
vá (Gymnázium Lipník nad Bečvou), To-
máš Král (Gymnázium Hranice) a Dana Dý-
malová (Gymnázium Kojetín).

Dva dny oficiálního programu byly na-
bité od rána do večera. Některé workshopy 
si připravili zástupci jednotlivých zemí, ně-
které odborníci z neziskových organizací. 
Za český tým představila Martina Holíková 
kavárnu pro rodiče s tipy, jak šířit globální 
témata ve veřejném prostoru, a Eva Kučero-
vá nás učila vnímat své okolí všemi smysly. 
Nejvíce nás zaujaly lekce slovinských učite-

lek, které nám představily, kolik procent 
planety může lidstvo využít pro obživu os-
mi miliard lidí, a uvedly aktivitu ke stavbě 
Asuánské přehrady. Také jsme se ve skupi-
nách vydali do města poznávat partnerské 
organizace – Univerzitní botanickou zahra-
du, organizaci Humusz Association a její 
únikovou hru na odpady a startupovou 
firmu Makerspace, věnující se tvorbě sofis-
tikovaných výukových pomůcek s tématy 
Město budoucnosti a Klimatická změna.

Ocenili jsme všechny workshopy a ma-
teriály, které jsme obdrželi, a těšíme se, až 
je vyzkoušíme v praxi společně se svými 
žáky. Zároveň pro nás bylo velmi přínosné 
setkání s učiteli z jiných zemí, kteří se vě-
nují ve výuce stejným globálním tématům. 
Načerpali jsme novou inspiraci i energii 
a uvědomili si nezbytnost diskuze k těmto 
tématům pro současnou generaci, ale i ty 
budoucí. Za český tým

Gabriela Švédová
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DĚTI Z MATEŘSKÉ ŠKOLY HRANICKÁ SE VZDĚLÁVALY 
V RÁMCI PROJEKTOVÉHO DNE V MĚSTSKÉ KNIHOVNĚ 
V polovině měsíce října jsme s dětmi 
z mateřské školy navštívili dětské oddě-
lení městské knihovny, kde jsme strávili 
zajímavé dopoledne s dětskými knížka-
mi na téma „Ptáčci zpěváčci“.

V knihovně na děti čekala knihovnice Si-
mona Ryšavá, která měla připravený pro-
gram zaměřený na před-čtenářskou doved-
nost. Téma celého programu bylo ptactvo. 

Děti si vyslechly krásnou pohádku o ptá-
cích, například „Proč má kos žlutý nos“. Ne-
chybělo ani plnění různých úkolů a prohlíže-
ní zajímavých knih a encyklopedií o ptácích. 

Dětem se dopoledne moc líbilo a odná-
šely si z něj spoustu zajímavých informací.

Molatová Šárka, učitelka MŠ

ŽÁCI ZŠ OSECKÉ 315 PROŽILI AKTIVNÍ ŘÍJEN
Podzimní dny se ve škole nesly v duchu poznává-
ní, soutěžení i zábavy.

Po zářijovém rozjezdu se deváťáci začali zamýšlet 
nad výběrem své budoucí školy. Určitě jim k tomu pomohla ná-
vštěva Burzy práce a vzdělání v Přerově i workshop na přerov-
ském úřadu práce. Právě tady mohou deváťáci zjistit, které obo-
ry střední školy nabízejí, kolik zájemců přijmou a o které profese 
mají zaměstnavatelé největší zájem.

První stupeň se zase pustil do sbírání kaštanů. Děti jich pro 
zvěř v Oboře ve Skaličce nasbíraly úctyhodných 4 426 kg.

 Místo samozřejmě dostaly i sportovní akce. Zatímco přespol-
ní běžci bojovali se sychravým počasím a náročným terénem, zá-
vodníci na koloběžkách zápolili o medaile v krásném babím létě.

V polovině října se po období rekonstrukce vlastními silami 
otevřela všem zájemcům, kteří rádi hltají stránky příběhů, školní 
knihovna. Staré regály získaly bílý nátěr a vzniklo vyvýšené pódi-
um určené pro pohodlné usazení k četbě na modrobílých podse-
dácích. Knihy, seřazené podle věku a zájmů čtenářů včetně nauč-
né literatury, byly doplněny tematickými dekoracemi a citáty spi-
sovatelů. Knihovna bude využívána jak pro půjčování knih, tak k 
práci v dílnách čtení v rámci rozvíjení čtenářské gramotnosti.

Žáci se v tomto měsíci zapojili hned do několika motivova-
ných dnů. 

Nejprve zasáhl celou školu Den úsměvu. Ve škole se objevily 
smajlíkové polštáře, trička i předměty, které dětem dělají radost. 
Paní kuchařky vzaly Den úsměvu zcela vážně a vytvořily si vlast-
ní usměvavá trička, ve kterých vydávaly obědy. 

Puntíkový den, jehož cílem je zvýšit povědomí o kožním one-
mocnění – lupénce, se rozprostřel do celého týdne. Děti posílaly 
puntíkované fotky e-mailem a z nich vznikla koláž uveřejněná na 
školních sociálních sítích. 

Rozloučení s měsícem říjnem patřilo kromě podzimních 
prázdnin také dvěma větším událostem. 

Školní družina za podpory SRPŠ zorganizovala pro děti a je-
jich rodiče tradiční Podzimní slavnost. Na školním dvoře vystou-
pily děti s krátkým programem, mohly se svézt na řetízkovém 
kolotoči a vyřádit se na skákacím hradě. Vychovatelky připravily 
pro zájemce podzimní stezku s úkoly a větší děti v kuchyňce na-
chystaly na tuto akci malé občerstvení. 

Říjen uzavřel na celé škole původně keltský lidový svátek Ha-
lloween. 

Soutěž Žákovské samosprávy spočívala v nejlépe vyzdobené 
třídě a chodbami se mohla procházet i strašidelná stvoření. Ha-
lloweenský fotokoutek praskal ve švech, a tak se webové stránky 
školy zaplnily fotkami velmi rychle. 

Také na příští měsíc je naplánována řada akcí, takže děti se ur-
čitě mají na co těšit. Libuše Procházková



ŠKOLY LISTOPAD 2024 STRANA 19

ŽÁCI ZŠ A MŠ LOUČKA JAKO OBJEVITELÉ ŽIVOTA V PŮDĚ
Co se děje v půdě? Jak žijí žížaly? A jak nám prospívají? Na všechny tyto otázky dostali žáci 1. až 4. ročníku odpovědi v ekocen-
tru Sluňákov v Horce nad Moravou.

Žáci ZŠ a MŠ Loučka navštívili dva vzdělávací programy: Co se dě-
je v půdě? a program Žížalí pomocníci. Žáci 3. a 4. ročníku řešili 
detektivní zápletku o ztraceném listí zahradnice Pompo. Vyřešit 
záhadu vzniku půdy na zahradě jim pomáhala agentka Scullyová. 
Žáci tak získali důkazy o rozpadu listí a pod lupou si prohlédli 
půdní živočichy, kteří se podílejí na rozkladu půdy. Pomocí her se 
seznámili s různými možnostmi zpracování bioodpadu.

Žáci 1. a 2. ročníku se pod vedením lektorů seznámili s živo-
tem žížal. Ukázali si, jak žížala vypadá, jaké má části těla, kde se 

vyskytuje a čím se živí. Ve dvojicích v půdě hledali živé žížaly 
a podle získaných informací je dělili na dospělé a nedospělé jedin-
ce. Celý program žáci završili výrobou vermikompostéru. Nauči-
li se, jak jej udržovat a co je správnou potravou pro kalifornské 
žížaly, které ho obývají. Několik si jich žáci nachytali a převezli 
společně s vyrobeným vermikompostérem do školy. Snad se nám 
podaří žížaly rozmnožit a naučíme se, jak zpracovat odpad ze 
školních svačin a vyrobit tak jedinečné organické hnojivo.

Za ZŠ a MŠ Loučka Tereza Zemánková

NEJEN ZA KOMENSKÝM DO NAARDENU ANEB ŽÁCI 
GYMNÁZIA NA PODZIMNÍ EXKURZI PO BENELUXU

Vyrazili jsme autobusem od školy v podve-
černích hodinách a po náročné cestě jsme 
přijeli ráno do malebného městečka – 
Naardenu, kde žil a zemřel Jan Amos Ko-
menský. Po prohlídce muzea a zajímavém 
výkladu jsme měli v odpoledních hodinách 
možnost si město prohlédnout a k večeru 
jsme přejeli a ubytovali se nedaleko Amster-
damu, ve městě Gouda. 

Druhý den po snídani jsme odjeli na ce-
lý den do Amsterdamu – „Benátek severu“. 
Začali jsme hodinovou plavbou po kaná-
lech, kde jsme se dozvěděli o historických 
místech, domech v okolí, které lemují břehy 
kanálů. Navštívili jsme dům Anny Franko-
vé, Rijksmuzeum a poté na náměstí Dam, 
kde je Královský palác s radnicí, jsme si da-
li rozchod. Na každém kroku jsme si ale 
museli dávat pozor na rychle jedoucí kola, 
které tady mají přednost před chodci.

Další den jsme navštívili Antwerpy, 
v minulosti jeden z nejvýznamnějších pří-
stavů s majestátním středověkým hradem, 
náměstím Grote Markt s Brabovou kašnou 
a nedaleko stojící monumentální sochou 
Petra Paula Rubense, který zde strávil více 
jak třicet let života. 

Odpoledne jsme přejeli do Brugg. Špi-
tál sv. Jana či krásné labutě jsou nedílnou 
součástí tohoto pohádkového města. Ne-
nechali jsme si ujít ani Baziliku Svaté krve 
a kostel sv. Panny Marie. Naše putování 
jsme zakončili v muzeu čokolády Choco-

-story. Ubytovaní jsme byli nedaleko Bru-
selu, tak abychom hned po snídani mohli 
vyjet na další poznávání.

Poslední den patřil hlavnímu městu Bel-
gie – Bruselu. První zastávkou bylo Ato-
mium, zvětšený model železa. Později jsme 
došli na Grande Place, náměstí s krásný-
mi cechovními domy, královským palácem 
a radnicí. Nemohli jsme opomenout ani 
bronzovou sošku čůrajícího chlapečka.

Ještě ten den jsme v odpoledních hodi-
nách přejeli do Waterloo, kde je památník 
a krásné muzeum jako vzpomínka na Na-
poleonovu porážku v bitvě z roku 1815. 

Tím naše putování skončilo a čekal 
nás jen noční přejezd zpět do Lipníka nad 
Bečvou, kde jsme plni dojmů a spokojeni, 
i když trochu rozlámaní, přijeli v ranních 
hodinách.

Pavlína Viktorjeníková
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Optický internet
nejen pro kováře 
z Lipníku

www.ceznet.cz

Je čas na změnu, ozvěte se nám.

800 840 850
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objednavka_105_174x128_lipnik.pdf   1   07.09.2024   17:36:16

mzda až

38 808 Kč*
hrubého za
měsíc

Poslední možnost
nastoupit do Amazonu!

zavolejte nám na: 466 566 056

*Vypočteno na základě hodinové mzdy při odpracování 168 hodin měsíčně.
**Více informací k bonusům získáte při náboru nebo na lince 466 566 056.

Nezmeškej poslední příležitost přidat se k nám
do distribučního centra v Kojetíně u Přerova.
Získáš nejen atraktivní mzdu, ale i skvělé
benefity navíc.

bonus za docházku 6 500 Kč** 
svozová doprava zdarma
obědy za 29 Kč
4 dny práce, 3 dny volna
30 000 Kč** bonus za
doporučení
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SVĚTOVÉ ÚSPĚCHY NOVĚ VZNIKLÉHO KOLOBĚŽKOVÉHO 
KLUBU INVICTUS TEAM Z LIPNÍKU NAD BEČVOU

Mistrovství světa a úspěchy 
na mezinárodní scéně

Vrcholem letošní sezóny bylo Mistrovství 
světa v Konstantinových Lázních, kde kolo-
běžkáři z INVICTUS TEAM doslova zazá-
řili. Největší úspěch zaznamenala Andrea 
Zbožková, která si odvezla tři zlaté medai-
le a získala titul trojnásobné mistryně světa. 
Vynikajícím výkonem se blýskl také Ro-
man Matyáš, jenž vybojoval dvě zlaté me-
daile a jednu stříbrnou. Oba závodníci na-
víc získali tituly mistrů Slovenské republiky 
na závodech v Bánské Bystrici, což rozšiřu-
je jejich již tak bohatou sbírku úspěchů.

Svými výkony tým z Lipníku doslova 
oslnil konkurenci a potvrdil, že koloběžko-
vý sport má v České republice obrovský 
potenciál. Kromě mistrů světa se na stupně 
vítězů postavili i vicemistři, včetně osmile-
tého Kryštofa Dittmara, který se stal troj-
násobným vicemistrem světa. Klub tak jas-
ně ukazuje, že mladí talenti jsou na dobré 
cestě k tomu, aby v budoucnu rovněž sbíra-
li světové úspěchy.

Úspěchy na MČR v Lipníku nad Bečvou
Dalším významným milníkem bylo mist-
rovství České republiky, které se letos kona-
lo v Lipníku nad Bečvou a které INVICTUS 
TEAM organizoval společně s týmem Lip-
ník Dragons. Akce byla úspěšná jak organi-
začně, tak i výsledkově – členové klubu vy-
bojovali 34 medailí. Mezi největší hvězdy 
závodu patřili mladí talenti, kteří ukázali, že 
„mladé pušky“ mají před sebou zářnou bu-
doucnost.

Mezi nejvýznamnější výsledky patřily:
Oliver Krejčiřík 2. místo (kategorie hobby)
Antonín Stojan 1. místo (kategorii hobby)
Kryštof Dittmar 2 x druhé místo (přípr.)
Kristýna Stojanová 3 x druhé místo (přípr.) 
Julie Žůrková 3 x třetí místo, 1 x druhé mís-
to (žačka) 
Šimon Dittmar 1 x první, 1 x třetí místo (žák) 
Pavel Zimmermann 1 x první, 1 x třetí mís-
to (kadet) 
Richard Pešek ml. 2 x třetí, 1 x druhé mís-
to (kadet)
Nela Ryšavá 1 x první, 1 x druhé místo (ka-
detka) 
Andrea Zbožková 3 x první, 1 x třetí místo 
(seniorka, MČR) 
Petra Eidrnová 1 x první místo (seniorka) 
Roman Matyáš 3 x třetí, 2 x druhé místo 
(senior) 
Drahomíra Eidrnovává 3 x druhé, 1 x prv-
ní místo (masters) 
Hana Štípalová 1 x druhé místo (masters) 

Koloběžkový klub INVICTUS TEAM z Lipníku nad Bečvou, který vznikl teprve nedávno, se za krátkou dobu existence doká-
zal zapsat do sportovního povědomí na domácí i mezinárodní scéně. Tento mladý tým dosáhl během sezóny mimořádných 
úspěchů a přivezl si domů neuvěřitelných 18 medailí z mistrovství světa.

Bodování na dalších závodech 
doma i v zahraničí

INVICTUS TEAM se účastnil nejen mis-
trovství světa a MČR, ale také řady dal-
ších závodů v České republice i v zahrani-
čí. Z každé akce si tým odvezl cenné kovy, 
čímž neustále potvrzuje svou pozici jed-
noho z nejlepších koloběžkových klubů 
nejen v ČR, ale i na mezinárodní scéně.

Trenéři klubu jsou mistři světa
Zajímavostí klubu je, že jeho trenéry jsou 
právě aktuální mistři světa Andrea Zbož-
ková a Roman Matyáš, kteří své zkušenos-
ti předávají dalším generacím. Díky jejich 
vedení mají členové klubu skvělou příleži-
tost rozvíjet svůj talent a dosahovat mimo-
řádných výsledků.

Koloběžkový klub INVICTUS TEAM 
rád uvítá nové členy! Pokud byste si chtě-
li vyzkoušet koloběžkový sport, připojte 
se k nám a získejte šanci trénovat pod ve-
dením těch nejlepších. V případě zájmu 
nás můžete kontaktovat na našem Insta-
gramu nebo Facebooku. Těšíme se na 

všechny, kdo se chtějí stát součástí toho-
to úspěšného týmu.

Koloběžkový sport nabírá v České re-
publice na popularitě a INVICTUS TEAM 
je toho zářným příkladem. Díky odhodlá-
ní, tvrdé práci a špičkovému vedení se klub 
rychle zařadil mezi sportovní elitu a jeho 
úspěchy dokazují, že budoucnost tohoto 
sportu je zářná.

Celkové výsledky 
MČR Rollo ligy 2024

Konec sezóny byl ukončen v Mikulovicích 
u Pardubic. Ženy se staly nejlepšími žena-
mi celé republiky (A. Zbožkova, P. Eidrno-
vá, D. Eidrnová). Mládež obsadila 3. místo.

Jednotlivci:
1. místo Drahomíra Eidrnová,
2. místo Kryštof Dittmar,
3. místo Judita Fantová a Petra Eidrnová.

Andrea Zbožková obhájila titul a je opět 
mistryně České republiky pro rok 2024, Ro-
man Matyáš získal druhé místo a Richard 
Pešek 3. místo. Andrea Zbožková 
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ČTRNÁCTÉHO ROČNÍKU LIPENSKÉ KOLOBĚŽKY 
SE ZÚČASTNILA TÉMĚŘ STOVKA ŽÁKŮ

Klub koloběhu Lipník n. B., lipenští dráč-
ci a draci 2010 sp. se ZŠ a MŠ Hranická 
Lipník n. B. uspořádaly dne 18. října na 
stadionu 14. ročník koloběžkových závo-
dů. Akce se konala na renovované atletic-
ké dráze pod záštitou města Lipníka n. B., 
České unie sportu „Sportuj s námi“. Sou-
těž byla zařazena do Evropského týdne 
sportu. Závodů se zúčastnila téměř stovka 
žáků ze základních škol v soutěžích jed-
notlivců. Závodníci ve sprintu na 400 m 
byli rozlosovaní do rozjížděk podle kate-
gorií, nejrychlejší se kvalifikovali do finá-
lových jízd. Následně se na start postavilo 
15 čtyřčlenných smíšených štafet 4x 400 m 
ve třech věkových kategoriích. Na stadio-
ně pokračovala skvělá atmosféra, skando-
vání a povzbuzování „o sto šest“.

Celkem se uskutečnilo 16 rozjížděk 
sprintů, 6 finálových jízd a 3 rozjížďky šta-
fet na koloběžkách Kostka Hill a Twenty. 
Pořadatelé z Klubu koloběhu a učitelé s žá-
ky z Hranické odvedli kvalitní práci. Na 
tvářích účastníků byla patrná spokojenost, 
někteří žáci startovali v předešlých roční-
cích. Medaile s logem klubu a rozmanité 
ceny věnovali: Delikan Lipník n. B., Besip 
Olomoucký kraj, Klub koloběhu Lipník n. 
Bečvou, Česká unie sportu, město Lipník 
n. Bečvou, České dráhy a.s. Olomouc, tím-
to jim děkujeme. 

Všechny školy si vybojovaly medailová 
umístění na stupních vítězů. Tradičně ZŠ 
Loučka v nejmladších kategoriích brala tři 

medaile, žáci ZŠ Radslavice při svém prv-
ním startu zajeli dvě medailová umístění 
s jedním vítězstvím. Lipenské školy v zis-
ku medailí byly zcela vyrovnané, Sluníčko 
s osmi, Hranická se sedmi a Osecká s šes-
ti medailovými úspěchy. Nejrychlejší časy 
na 400 m v jednotlivcích zajeli: Chrouma-
lová Sofie 1:05 ze Sluníčka a Šulc Dominik 

Na stupních vítězů, foto Zdeněk Gaďourek

DRUŽSTVO OLOMOUCKÉHO KRAJE V ČELE 
S LIPEŇÁKEM VOJTĚCHEM MEČLEM SE UMÍSTILO 

NA JEDENÁCTÉM MÍSTĚ V MISTROVSTVÍ ČR

Na start se postavili Vojtěch Mečl (SDH Lipník nad Bečvou), Patrik 
Polcer (SDH Soběchleby), Filip Krajčír (SDH Žešov), Lukáš Mrňka 
(SDH Újezd), Milan Smékal (SDH Lipová Lázně). A za ženy Milu-
še Smékalová (SDH Lipová Lázně) a Hana Staňková (SDH Újezd). 
Všichni jsme společně zastupovali Olomoucký kraj. 

Byl to pro nás všechny neskutečný boj. Každý z nás měl svůj 
cíl, ovšem našim společným cílem bylo dokončit závod a užít si 
tuto příležitost. V rámci krajů jsme obsadili 11. místo. Všichni 
udělali maximum pro to, aby náš kraj nebyl zahanben, a to jsme 
splnili. Věříme, že nás tato zkušenost všechny opět požene dál. 
Dál k lepším výsledkům, dál motivovat ostatní a tvořit tuto naši 
TFA hasičskou rodinu. 

A tak bych chtěl všem poděkovat za jejich nasazení. Odvedli 
jste kus práce, což se potvrdilo. 

Vojtěch Mečl, starosta SDH Lipník n. B.
a velitel družstva MČR TFA 2024

Dne 12. října jsme se zúčastnili jako reprezentační družstvo za 
Olomoucký kraj mistrovství České republiky v disciplíně TFA, 
které se konalo v Brně.

1:07 z Hranické. Výsledky lze dohledat na 
www.1klubkolobehulipnik.cz.

Organizátoři se domluvili uspořádat 
15. ročník Lipenské koloběžky v roce 2025 
v říjnovém termínu.

Ředitel soutěže Zdeněk Gaďourek,
hlavní rozhodčí Martin Drietomský

a sekretářka Helena Gaďourková
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V úterý 26. listopadu se od 8 hodin v městské sportovní hale 
uskuteční soutěž pro začínající lezce v lezení na obtížnost s ná-
zvem Vánoční pohár.

Letos se bude jednat už o XXV. ročník, který Středisko volného ča-
su Lipník nad Bečvou ve spolupráci s horolezeckým oddílem 411 
uspořádá. Opět se můžete těšit na 5 závodních kategorií, do kte-
rých se mohou přihlásit závodníci mezi roky 2018 až 2005. Nově 
jsou přihlášky k dispozici pouze elektronicky na webových strán-
kách www.svclipnik.cz. Zde také naleznete podrobnější informace 
ohledně platby startovného a propozice. Těšíme se na vás. SVČ

NA TRADIČNÍ VÁNOČNÍ POHÁR
SE HLASTE ELEKTRONICKY

MEDAILE Z EVROPSKÉHO POHÁRU PRO LIPENSKÉ JUDO
Svěřenkyně trenéra Romana Chytrého Val-
ča Výstřelová v sobotu 5. 10. na EP Hopes 
Cup v Brně zkompletovala medailovou sbír-
ku z evropských pohárů U15.

Po sedmém místě z Bielsko-Biala, bron-
zu z Győru, zlatu z Hoče vybojovala po ve-
lice vyrovnaném finálovém boji fantastické 
druhé místo.

Svěřenec trenéra Romana Chytrého Sa-
ša Tošenovský vybojoval na EP Hopes Cup 
U15 v Brně svou druhou medaili z evrop-
ských pohárů. Po bronzu z Bielsko-Biala 
a pátém místě z Győru si po skvělých výko-
nech vypral ve velmi vyrovnaném finálo-
vém boji stříbrnou medaili. 

Byl to opravdu velmi úspěšný víkend, 
dva dny a dvě finálová utkání. Ola Chytrá

HOROLEZECKÝ ODDÍL 
NA SVĚTOVÉM POHÁRU

V prvních podzimních dnech se Praha stala hostitelem světového 
poháru v boulderingu. Členové horolezeckého oddílu při SVČ 
Lipník n. B. si nemohli nechat ujít příležitost vidět výkony světové 
špičky a vypravili se jako správní fanoušci podpořit své favority.

V pátek 20. září začal soutěžní program kvalifikací lezců žen 
a  mužů, která určila závodníky sobotního semifinále v kategorii 
mužů a účastnice nedělního semifinále v kategorii žen. Členové čes-
kého týmu se v nabité konkurenci neztratili a nasbírali cenné zkuše-
nosti, ale do semifinálových bojů se probojoval pouze Adam Ond-
ra. V sobotu 21. září nejznámější český lezec současnosti potěšil čes-
ké fanoušky vydřeným postupem do večerního finále. Mezi elitou 
obsadil 6. místo z kterého se neposunul ani zdoláním posledního 
těžkého boulderu. Nedělní soutěžní program nabídnul velmi napí-
navý a divácky atraktivní boj o vítězství v kategorii žen. Na nejvyšší 
příčce závod dokončila americká lezkyně Natalie Grossmann.

Světový pohár nabídl nejen domácím fanouškům (samozřej-
mě i členům HO Lipník) také doprovodný program. Mohli jsme 
si vyzkoušet naší vytrvalost na posilovacích deskách, koupit si 
merge světového poháru nebo Českého horolezeckého svazu, pří-
padně absolvovat přednášku se zaměřením na fyzioterapii. Pro 
dětské fanoušky byly připraveny menší lezecké stěny s možností si 
na nich zatrénovat. Adam Ondra společně s olympijským vítězem 
Tobey Robertsem potěšili své příznivce i v neděli, kdy jim věno-
vali své autogramy a společnou fotografii. 

Pražskou Letnou jsme opouštěli plní krásných zážitků a těšíme 
se na další světový pohár, který snad bude opět Praha pořádat.

HO při SVČ Lipník nad Bečvou
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MĚSTO LIPNÍK NAD BEČVOU
Nám. T. G. Masaryka 89/11, tel.: 581 722 251,

www.mesto-lipnik.cz

úterý 12. 11.
DAVID ULIČNÍK ZPÍVÁ KRYLA
Vzpomínkový koncert k 35. výročí sametové revoluce od 
19.00 hod. v KD Echo. Vystoupí David Uličník s písněmi Kar-
la Kryla. Vstup zdarma. Pořádá město Lipník nad Bečvou 
ve spolupráci se SVČ Lipník nad Bečvou.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA
nám. T. G. Masaryka 11, tel.: 581 772 157,

www.mek-lipniknb.cz

úterý 5. 11.
POHÁDKOVÉ ÚTERÝ
Pokračování pravidelného čtení dětí a dospělých v dět-
ském oddělení. Listopadové téma: Co s odpadem? Spo-
lečné čtení na téma, co je odpad, jak vzniká, jak se třídí 
a recykluje, jak vznikají smetiště a odkladiště odpadu, jak 
lze předcházet jeho vzniku, kde všude se nachází. Na závěr 
výroba podzimní dekorace. Dětské oddělení od 17.00 hod. 

úterý 5. 11.
KNIHOVNA VŠEMI SMYSLY – ČOKOLÁDOVNA 
Beseda s Lenkou Glosovou, která se věnuje výrobě a pro-
deji produktů z ručně zpracované pravé čokolády. Multi-
funkční sál Domeček od 17.00 hod., vstupné dobrovolné.

úterý 12. 11. 
SMĚREM NA VÝCHOD ANEB NA CESTÁCH ZA 
BUNKRY ŽELEZNÉ OPONY
Přednáška pana Martina Bukovského představí nejen 
vojenský objekt v nedalekých Přáslavicích, ale také ně-
kolik podobných bunkrů v bývalém SSSR. Multifunkční 
sál Domeček od 16.30 hod., vstupné dobrovolné.

pondělí 18. 11.
LITERÁRNÍ KLUB
Setkání Literárního klubu pro seniory v přízemí Domu 
s  pečovatelskou službou na ulici Souhradní. Začátek 
v 9.30 hod. Téma: Italské mentolky – Marta Kučíková.

čtvrtek 21. 11. – úterý 26. 11. 
PRODEJ VYŘAZENÝCH KNIH
Prodej vyřazených knih, zakoupit lze beletrii, naučnou 
literaturu, knihy pro děti, brožury nebo časopisy. Knihy 
budou po celý týden doplňovány. Studovna – v otevíra-
cí době knihovny.

PŘIPRAVUJEME:

neděle 1. 12. – středa 18. 12.
VÁNOČNÍ VÝSTAVA
Tradiční výstava vánočních dekorací v tradičním i mo-
derním pojetí ve spolupráci s veřejností. Multifunkční sál 
Domeček pondělí–pátek 10.00–13.00 a 15.00–17.00 
hod., neděle 15.00–17.00 hod. V pátek 13. 12. mimo-
řádně otevřeno 10.00–17.00 hod.

úterý 3. 12.
POHÁDKOVÉ ÚTERÝ
Pokračování pravidelného čtení dětí a dospělých v dět-
ském oddělení. Prosincové téma: Kouzlo Vánoc. Dět-
ské oddělení v 17.00 hod.

STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU
Komenského sady 1334, tel.: 580 582 909,

581 771 594, www.svclipnik.cz

pondělí 18. 11.
VÝTVARNÁ DÍLNA SE STONOŽKOU 
– SKŘÍTEK PODZIMNÍČEK
Od 15.00 do 17.00 hod., herna Stonožka. Výtvarná díl-
na pro děti od jednoho roku. Vstup za dítě 25 Kč.

sobota 23. 11.
KERAMICKÁ DÍLNA – ANDÍLCI 
Od 9.00 do 10.00 hod. pro děti, od 10.30 do 11.30 hod. 
pro dospělé, pavilon SVČ. Keramická dílna pod vedením 
Renáty Frydrychové. Přihlášení na havlasova@svclipnik.cz. 
Cena 250 Kč.

úterý 26. 11.
VÁNOČNÍ POHÁR
Od 8.00 do 13.00 hod., XXV. ročník amatérské soutě-
že v lezení na obtížnost v nové sportovní hale. Přihláš-
ky pouze online na www.svclipnik.cz. Více informací 
havlasova@svclipnik.cz.

sobota 30. 11.
KREATIVNÍ DÍLNA: VÝROBA ADVENTNÍHO VĚNCE
Od 9.00 do 11.30 hod., pavilon SVČ, v ceně 450 Kč je 
veškerý materiál kromě svíček, nutná rezervace na 
adamova@svclipnik.cz.

PŘIPRAVUJEME:

čtvrtek 5. 12.
MIKULÁŠSKÉ DOPOLEDNE V RC STONOŽKA
Od 8.30 do 11.15 hod., herna Stonožka, návštěva Mikulá-
še a jeho doprovodu u nejmladších dětí v rámci pravidel-
ného cvičení. Více informací na havlasova@svclipnik.cz.

sobota 14. 12. 
JEŽÍŠKOVA DÍLNA
Od 7.30 do 16.00 hod., pavilon SVČ. Přihlášky na www.
svclipnik.cz nebo kanceláři SVČ. Cena 350 Kč. 

pondělí 16. 12.
VÝTVARNÁ DÍLNA SE STONOŽKOU 
– VÁNOČNÍ TVOŘENÍ
Od 15.00 do 17.00 hod., herna Stonožka. Výtvarná dílna 
pro děti od jednoho roku. Vstup za dítě 25 Kč.

KULTURNÍ DŮM ECHO
Novosady 1380, tel.: 581 771 594, 739 220 098,

www.echolipnik.cz. Předprodej vstupenek 
v kan celáři SVČ, TIC nebo na rezervace@echolipnik.cz

pátek 8. 11.
DIVADLO: PŮLDRUHÉ HODINY ZPOŽDĚNÍ
Od 19.00 hod., KD Echo. Komediální inscenace hranic-
kého divadla Štěk. Vstupné 150 Kč. Zakoupíte v kan-
celáři SVČ a TIC.

čtvrtek 14. 11.
KINOKAVÁRNA: VLNY
Od 18.30 hod., KD Echo. Historické drama, Česko/Slo-
vensko, 2024, 131 min. Vstupné 90 Kč. Zakoupíte v kan-
celáři SVČ a TIC. Akademici zdarma. 

pondělí 18. 11.
AKADEMIE III. VĚKU: PRÁVO V KAŽDODENNOSTI
Od 16.30 hod., kavárna KD Echo. Přednáška Martiny Krejčí-
řové z Charity Hranice o právních věcech, které každý z nás 
řeší v běžném životě. Vstupné 50 Kč, akademici zdarma.

středa 27. 11.
JIŘÍ KOLBABA: SPLNĚNÝ SEN
Od 19.00 hod., KD Echo. Dia show cestovatele Jiřího Kolba-
by s podtitulem „průřez šesti kontinenty“. Vstupné v před-
prodeji 240 Kč, na místě 290 Kč. Zakoupíte v kanceláři SVČ 
a TIC. Pro rezervaci míst pište na rezervace@echolipnik.cz.

PŘIPRAVUJEME:

neděle 1. 12.
ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 
A 1. ADVENTNÍ SVÍCE
Od 16.30 hod., náměstí T. G. Masaryka. Tradiční rozsví-
cení vánočního stromu, hraje TO Leopardi.

neděle 8., 15. a 22. 12.
ROZSVÍCENÍ SVÍCÍ
Tradiční rozsvícení svící na adventním věnci města s krát-
kým kulturním programem od 17.00 hod. náměstí T. G. 
Masaryka. V neděli 8. 12. vystoupí farní sbor Josefky, v ne-
děli 15. 12. sbor ZUŠ A. Dvořáka a v neděli 22. 12. Martin 
Láska & band.

středa 11. 12.
ČESKO ZPÍVÁ KOLEDY
Od 18.00 hod., náměstí T. G. Masaryka. Celorepubliko-
vá akce, vystoupí Monika Rytířová společně se sborem 
dětí ze ZŠ Osecká. 

  GALERIE KONÍRNA
Bratrská 358, tel.: 602 540 685, 720 513 332. 

Otevřeno st–pá 13.00–16.00, so–ne 11.00–16.00
 www.svclipnik.cz. Vstup zdarma.

potrvá do neděle 5. 1. 2025
VÝSTAVA NOE 30+1
Výstava lipenské firmy vyrábějící hračky, která slaví víc 
jak 30 let své existence.

ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST
LIPNÍK N. B.

Křížkovského 67, tel.: 581 771 358,
www.farnostlipnik.cz

pátek 29. 11. 
17. FARNÍ PLES
Od 20.00 hod., v KD Echo. Hudební doprovod kapela 
Faťamorgána. Cena vstupného 190 Kč, rezervace vstu-
penek dle informací na www.farnostlipnik.cz, v přípa-
dě volné kapacity je možno zakoupit i na místě.

OSTATNÍ

pátek 22. 11.
FARMÁŘSKÉ A ŘEMESLNÉ TRHY
Náměstí T. G. Masaryka od 9.00 do 16.00 hod.
Pořádá: Moravské trhy z. s.

Změna programu vyhrazena.

• KDY • KDE • CO • V LIPNÍKU N. B. A OKOLÍ
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